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احمد مرادی در مصاحبه با دریا :

به صراحت اعلام می کنم 
به لایحه FATF رای منفی داده ام
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دستور تخلیه روستاهای مجاور با سیل صادر شد
صفحه 2 

 گروه خبــر // نماینده مردم بندرعباس، حاجی آباد، 
قشم، خمیر وابوموســی در مجلس شورای اسلامی 
گفت: در بخش تخت های بیمارســتانی در اســتان 

هرمزگان کمبود هزار میلیارد تومانی را داریم. 
 به گــزارش خبرنگار دریا؛ احمد مرادي در دومین مجمع 
سلامت شهرستان بندرعباس که با موضوع بهبود تغذیه و 
سبک زندگی سالم برگزارشد؛ اظهار داشت : برای هر تخت 
بیمارســتانی، یک میلیارد تومان نیاز است. مرادی افزود:  
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان هم در حال پیگیری 
جهت افزایش بودجه بهداشــت ودرمان از طریق رایزنی 
در مجلس و دولت اســت که بایســتی در افزایش بودجه 
بهداشــت ودرمان یاریگر استان باشــیم. وی خاطرنشان 
کرد : به دلیل اهمیت حوزه بهداشت ودرمان، هفته آینده به 
همراه سایرنمایندگان استان، استاندار، رئیس دانشگاه علوم 

پزشکی با وزیر بهداشت جلسه ای خواهیم داشت. 
  نماینده مردم بندرعباس، حاجی آباد، قشم، خمیر وابوموسی 
در مجلس شــورای اسلامی گفت: در سال آینده در بخش 
تصویب بودجه مشــکلاتی را داریم و باتوجه به مشکلات 
درآمدی از طریق نفت که اگر به مالیات بیشتر بپردازیم که 
به مردم فشار بیشتر وارد می شود و بودجه انقباضی باعث 
ایجاد مشکلاتی بر حوزه بهداشت ودرمان می شود. مرادی 
با اشاره به ضرورت اســتفاده از ظرفیت خیرین در حوزه 

بهداشت و پیشگیری؛ اظهار داشت : بایستی پیشگیری را 
مقدم بر درمان بدانیم. وی گفت: باتوجه به وضعیت نامناسب 
اثرات سوء تغذیه بر سلامت دانش آموزان استان، بایستی 
در این حوزه اقدامات لازم صــورت گیرد. نماینده مردم 
بندرعباس، حاجی آباد، قشم، خمیر وابوموسی در مجلس 
شورای اسلامی گفت: مهم ترین حوزه ها، بهداشت و درمان 
و آموزش وپرورش هستندکه مکمل همدیگر می باشند که 

بایستی به آن توجه لازم صورت گیرد. 

مرادی افزود:ده درصد افراد که به دیابت مبتلا هستند، هر نفر 
از این بیماران سالانه حداقل ده میلیون تومان هزینه دارد که 
سالانه بیش از هزار میلیارد تومان برای این بیماران بایستی 
هزینه شــود. وی تصریح کرد: آنچه که در حوزه بهداشتی 

است، بر درمان اولویت دارد. 
  فرماندار بندرعباس نیز در این جلسه گفت: شعار امسال 
ترویج الگوی غذای سالم باجایگزینی غذای سالم است که 

برای تحقق آن بایستی برنامه ریزی لازم صورت گیرد. 

عزیزاله کناری  افزود : تحرکات روزانه از ضروریات زندگی 
است که مورد بی توجهی قرار دارد. وی افزود: میزان استفاده 
از فست فودها در حال افزایش است که مضر است. کناری 
خاطرنشان کرد : متاسفانه به ارتقای شاخص های سلامت  

چندان توجه نمی شود. 
  فرماندار بندرعباس اظهار داشت: آموزش های خانوادگی 

در حوزه های بهداشتی و سلامت بسیار اهمیت دارد. 
رئیس مرکز شهرستان بندرعباس نیز در این مراسم بر لزوم 

ترویج الگوی تغذیه سالم در جامعه تاکید کرد. 
یحیــی میــرزاده گفــت: براســاس آمارهــا، افزایش 
 بســیاری از بیمــاری ها با نــوع تغذیه و کــم تحرکی

 مرتبط است. 
  ملیحه طاهری رئیس خانه مشارکت مردم در سلامت نیز 
گفت: جهت راه اندازی دهکده سلامت در بندرعباس نیاز 
است که زمین مورد نیاز را به خانه مشارکت واگذار نمایند تا 
با مشارکت خیرین، مردم و دستگاه های دولتی این دهکده 
راه اندازی شود. طاهری تصریح کرد: آموزش به فرزندان 
مان را بایستی از مدرسه شروع کنیم. وی گفت: رواج قلیان 
در جامعه، خیانت است و بایستی به گونه ای اقدام کنیم تا 
فرزندان مان از دود قلیان  متنفر شوند. طاهری راه اندازی 

خانه سلامت را در ادارات ضروری دانست.

  همزمان با شهادت سردار شهید حاج قاسم سلیمانی، خبری در فضای مجازی منتشر شد با این 
عنوان که نمایندگان مجلس با رای مثبت به لایحه  الحاق ایران به کنوانسیون مبارزه با پولشویی 
)FATF(  قصد داشتند تعدادی از سرداران سپاه از جمله شهید سلیمانی را به آمریکا تسلیم 

نمایند.  با توجه به حواشی ایجاد شده پیرامون این خبرخبرنگار روزنامه دریا اقدام به مصاحبه 
اختصاصی با احمد مرادی نماینده حوزه مرکزی هرمزگان در مجلس شورای اسلامی نمود.

ادامه در همین صفحه
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به صراحت اعلام می کنم 
به لایحه FATF رای منفی داده ام

ادامه از تیتر یک:  
دریــا: بــا توجه به ارتباط خوب شــما با رســانه و 
خصوصــاً روزنامه دریا انتظار داشــتیم چند روز 
پیش با شــما مصاحبه کنیم اما این موضوع را به 
بعد از تدفین ســردار ســلیمانی موکول کردید. 

چرا؟
احمد مرادی: متاسفانه ســحرگاه روز جمعه خبر ترور 
سردار سلیمانی را شنیدم و به فاصله چند ساعت پس از 
آن خبری منتشر شد مبنی بر اینکه تصویب کنندگان در 
لایحه FATF قصد داشتند سردار سلیمانی را به آمریکا 
تحویل دهند. شهادت سردار ســلیمانی بعنوان فرمانده 
محبوب رزمندگان هرمزگانی در هشت سال دفاع مقدس 
تمام مردم هرمزگان و ایــران را متاثر کرده بود، و تمام 
احزاب و جریانات سیاسی یک دل و یک صدا این ترور 
را محکوم کردند. در هر صورت صلاح نبود در آن زمان 
پاســخی به تخریب ها و بازی های سیاسی داده شود. 
مقام معنوی سردار سلیمانی برای بنده خیلی بالاتر از وارد 
شدن به تخریب های انتخاباتی بود لذا بنده به احترام این 
سردار بزرگ سکوت کردم و تا امروز هیچ پاسخی به این 

تهمت ها ندادم.
 دریا: آقای مرادی، شنیده ایم شما جزء موافقین 
لایحه FATF بودید و اجازه انتشار رای خودتان را 

هم ندادید آیا درست است؟
احمد مــرادی: خیر، این موضوع صــد در صد غلط و 
شایعه ای بیش نیست، بنده همیشه جز نمایندگانی بودم 
که درخواست شفافیت آرا در مجلس را داشته ام و بارها 
این موضوع را به رئیس مجلس و هیات رئیســه تذکر 
داده ام، اما متاسفانه شفافیت آرا در مجلس رای لازم را 
کسب نکرد و همین باعث شده که تا به امروز هیچکس از 
آرا موافق و یا مخالف نمایندگان مطلع نگردد و نهایتاً در 
گمانه زنی ها به موضع گیری و اظهار نظرهای نمایندگان 
استناد شده است. بنده هم بارها در مصاحبه ها و پاسخ 
به سوالات مردم در این خصوص گفته ام که بنده با توجه 
به نظرات کارشناســان ذیصلاح و مطالعاتی که خودم در 
این حوزه داشتم به این نتیجه رسیدم که به لایحه دولت با 

موضوع FATF رای مخالف بدهم.
دریــا: با توجه بــه توضیحاتی که دادیــد چرا در 
برخی خبرگزاری ها از شــما بعنوان موافق لایحه 

FATF نام برده شده است؟
احمد مرادی: عرض کردم که هیچکس از رای نمایندگان 
مطلع نیست و بعضی خبرگزاری ها بعنوان آرای احتمالی 
و بر اســاس گمانه زنی های خودشان از نمایندگان نام 
برده اند. بعضی خبرگزاری ها نوشته بودند احمد مرادی 
موافق لایحه FATF است و برخی دیگر نام بنده را بعنوان 
مخالف این لایحه ذکر کرده بودند. پس اینها دلیلی برای 
موافق یا مخالف بودن نیســت. اما خودم با شجاعت به 

مــردم عزیز اعلام می کنم به این دلیل به این لایحه رای 
مخالف دادم که بنده در ایــن خصوص به دولت اعتماد 
ندارم و ضررهایی که می توانست FATF در آینده برای 

کشور داشته باشد رای بنده به این لایحه، منفی بود.
دریا: درســت است که بر اساس این لایحه باید 
ســردار سلیمانی و سرداران ســپاه را به آمریکا 

تحویل می دادیم؟
  احمد مرادی: خیر. به هیچ عنوان، من حاضر نیستم حتی 
بند پوتین سرباز ایرانی در اختیار بیگانگان قرار گیرد، چه 
برســد به اینکه ساکت بنشینم تا لایحه ای را در مجلس 
به رای بگذارند که طی آن ســردارانی را همچون شهید 
ســلیمانی به دولت جنایتکاری همچون آمریکا تحویل 

نماید.
 دریا: وقتی شــفافیت آرا نباشد شما چگونه می 
توانید از خودتان در برابر تهمت های زده شــده 

در خصوص لایحه FATF دفاع کنید؟
 احمد مرادی: این بداخلاقی ها و تخریب های انتخاباتی 
موضوع جدیدی نیست. وقتی شما در جایی قرار دارید 
که خیلی ها برای رسیدن به آن از هر نوع دروغ و تهمت و 
تخریب دیگران هراس ندارند باید برای این قبیل تهمت ها 
آمادگی داشته باشــید. این فشارها از همان روز اول که 
بحث FATF داغ شــد شروع شــده بود و بنده هم این 
موضوع را پیش بینی می کردم لذا به جهت حساســیت 
موضــوع، در روز رای گیری از مانیتور ثبت رای خودم 

در مجلس فیلم گرفتم.
دریا: آیا امکان انتشــار این فیلــم برای روزنامه 

دریا وجود دارد؟
احمد مرادی: بله

 دریا: در پایان اگر صحبتی دارید بفرمائید.
احمد مرادی: رهبری در بیان خصوصیات شهید سلیمانی 
گفتند، ایشــان فردی بودند که در کنار شجاعت، تدبیر 
هم داشتند. اگر نمایندگان و مسئولین ما شهید سلیمانی 
را الگــوی کار و زندگی خود قرار دهند، قطعاً در دنیا و 

آخرت سعادتمند خواهند شد.

نماینده مردم بندرعباس، حاجی آباد، قشم، خمیر وابوموسی در مجلس خبرداد

کسری هزار میلیارد تومانی در بخش تخت های بیمارستانی هرمزگان

 ظرفیت همه دســتگاه های اجرایی و 
خیرین برای سرعت بخشی در رسیدگی 
استان  ســیل زده  مردم  مشکلات  به 

هرمزگان به کار گرفته می شود. 
  بــه گزارش ایرنا؛ اســتاندار هرمزگان در 
بازدید از محل اســکان اضطراری ساکنان 
روستای ســیل زده کروچ در بخش لیردف 
جاسک افزود: مشــکلات و خسارت های 

وارد شده بر اثر سیل به منازل مسکونی مردم 
و بخش کشــاورزی این روستا به سرعت 
پیگیری و جبران می شود.فریدون همتی در 
بازدید از روستاهای دهستان گابریک نیز با 
ابراز تأسف به جهت از دست دادن اموال و 
دارایی های مردم وعده داد پیگیری های لازم 
برای جبران خســارت ها در استان و کشور 
انجام خواهد شد.  استاندار هرمزگان هم چنین 

از روســتای لیره ای و رودخانه گابریک در 
جاسک بازدید و مشکلات ناشی از خسارت 

سیل را به صورت میدانی پیگیری کرد.
به دنبال فعالیت ســامانه بارشی در استان 
هرمــزگان در روزهای ۲۰ تــا ۲۲ دی ماه 
ســیلاب زیادی در شــرق هرمــزگان از 
جمله جاسک، سیریک و بشاگرد به وقوع 
پیوست و روستاهای منطقه تحت تاثیر آن 

قرار گرفتند.فعالیت سامانه بارشی در استان 
هرمزگان از پنجشنبه شــب آغاز شد و تا 
یکشنبه ادامه داشت که به دنبال آن سیلاب 
در شرق هرمزگان از جمله جاسک، سیریک 
و بشــاگرد به وقوع پیوست و روستاهای 
منطقه تحت تاثیر آن قرار گرفتند و بسیاری 
از خانه های روستایی دچار آبگرفتگی شدید 

شد.

استفاده از ظرفیت خیران در رفع مشکلات سیل زدگان هرمزگان

 گــروه خبر// مدیرکل تعــاون ، کار و رفاه اجتماعی 
هرمزگان گفت:  با راه اندازی سامانه جامع روابط کار، 
تمامی مراحل ثبت دادخواست و بررسی پرونده های 
مربوط به مســائل کارگری و کارفرمایی از طریق این 

سامانه انجام می شود.
  به گزارش دریا، هادی ابراهیمی افزود: کمک به شفافیت در 
آراء، کاهش زمان دادرسی و افزایش در وقت و صحت آراء 
و کاهش قراردادهای سفید امضاء و سایر مشکلاتی که در 
رابطه با مسابل کارگری و کارفرمایی وجود دارد، با راه اندازی 

این سامانه رفع می شود.
  وی مدت زمان رسیدگی به پرونده های کارگری در استان 
را بین 9 تا 1۰ روز ذکر و اضافه کرد: از طریق این سامانه این 

مدت زمان کاهش می یابد.

وی افزود: تمام کارگران و کارفرمایان جهت بهره مندی از 
این سامانه ابتدا باید به دفاتر پیشخوان دولت جهت ثبت نام 
و دریافت کد کاربری اقدام کنند و پس از آن تمامی مراحل 

مربوطه از طریق سامانه جامع روابط کار انجام می شود.
 ابراهیمی اظهارداشت: سامانه جامع روابط کار در حوزه های 
مختلف همچون بازرسی کار، تشکلات کارگری و کارفرمایی، 
روابط کار، بیمه بیکاری، مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت 
فنی و بهداشت کار خدمت های خود را به جامعه کارگری 
و کارفرمایی می دهد و ایجاد شفافیت در اطلاعات مربوط 
به جامعه کارگــری و کارفرمایی،کاهش کاغذ بازی اداری، 
تسریع در روند رسیدگی و پیگیری کارهای مربوط به روابط 
میان کارگر و کارفرما،جلوگیری از تخلف های کارفرمایان در 
برابر حقوق کارگران، ایجاد دسترسی به سامانه برای تمامی 

بازیگران جامعه کارگری و کارفرمایی، دسترسی دولت به 
اطلاعات و مشــخصات کارگران و کارفرمایان از اهداف 

راه اندازی این سامانه است.
در راســتای اجرای بند »ب ماده ۶۷  قانون برنامه ششم 
توسعه« مبنی بر تکلیف دستگاه های اجرایی بر الکترونیکی 
کردن فرایندها و برای کارآمدی هر چه بیشــتر خدمات 
الکترونیکی و افزایش تعامل پذیــری بین دولت و آحاد 
جامعه، معاونــت روابط کار وزارت تعــاون، کار ورفاه 
اجتماعی همگام با سیاســت های دولت تدبیر و امید و 
در راســتای مدیریت و نظارت هر چه بیشتر بر اجرای 
قانون کار و تنظیم روابط کار از طریق الکترونیکی کردن 
فرایندهای حوزه روابط کار در محدوده مشمولان قانون 

کار، اقدام به ایجاد سامانه جامعه روابط کار کرده است.

مدیرکل تعاون و کار هرمزگان خبر داد

28 دیماه آغاز فعالیت سامانه جامع روابط کار در هرمزگان   
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سرمقاله

خودروهای گازسوز
 متهم ردیف اول

  درحالی  کمبود سیلندر گاز در چند روز اخیر به اوج رسیده است 
که از خودروهای گازسوز که از گاز مایع ال پی جی خانگی استفاده 
می کنند، به عنوان متهمان ردیف اول عامل این کمبود سیلندر نام برده 
می شوند که در این بخش تاکنون تدبیری اندیشیده نشده است.با افزایش 
نرخ بنزین، میزان مصرف گاز خانگی در خودروها افزایش یافته است 
و گهگاهی هم حوادثی نظیر انفجار و آتش گرفتن این خودروها در 
مناطق مختلف دیده می شــود؛ اما بدلیل مشکلات اقتصادی مردم 
و رانندگان، آنها خطرات اســتفاده از ایــن گاز را در خودرو به جان 
می خرند و روز به روز بر اســتفاده از گاز مایع در خودروها افزوده 
می شــود. این افزایش مصرف سیلندرهای گاز  در مخازن خودروها 
باعث شده است که شهروندان برای مصارف خانگی با مشکل مواجه 
شوند و افزایش توزیع سیلندر گاز در سطح استان و شهر بندرعباس 
هم نتوانسته است این کمبودها را جبران کند.آن طور که مدیرت شرکت 
پرسی ایران گاز آمار می دهد، در چند روز اخیر نیز روزانه بین ده تا 
یازده هزار سیلندر پرسی و ایران گاز در شهر بندرعباس توزیع می شود 
که اگر هر ســیلندر وارد یک خانه شود وهر خانواده را 4نفر هم در 
نظر بگیریم، در دو روز تمام ســاکنان بندرعباس از سیلندر بهره مند 
می شــوند واز آن طرف برخی دیگر از شهروندان از سایر سیلندرها 
استفاده می کنند که روزانه چندین هزار سیلندر از انواع دیگر استفاده 
می شود و با این شرایط، اینکه بازهم کمبود سیلندر باشد، جای سئوال 
دارد.اما استفاده زیاد سیلندرهای گاز در خودروها را نمی توان نادیده 
گرفت و در همین راستا از یک طرف بایستی تدابیری اندیشیده شود 
تا از مصرف این سیلندرها در خودروها جلوگیری شود تا شهروندان 
بتوانند سیلندرهای خانگی خودشان را تامین کنند واز طرفی دیگر هم 
برای راه اندازی جایگاه ال پی جی در استان و بندرعباس توسط بخش 
خصوصی چاره اندیشی کرد. همچنین نیاز است که توزیع سیلندر گاز 
در محلات وخانه به خانه مانند یک دهه قبل باشد واین شیوه بیشتر 
اجرایی شود تا شهروندان به راحتی سیلندر مورد نیازشان را جلوی 
درب خانه تحویل بگیرند و مشکلی در این حوزه نداشته باشند.  البته 
شیوه توزیع نباید به گونه ای باشد که سیلندرها به خانه هایی تحویل 
داده شود که انبار سیلندر هســتند وبا دوتا سه برابر قیمت مصوب، 
سیلندر را به مصرف کنندگان می فروشند. موضوع دیگر این است که 
شرکت های توزیع گاز نیاز است که درخصوص اشتراک گیری و توزیع 
سیلندر بین مشترکین تبلیغات و برنامه ریزی بهتری داشته باشند تا 
اینکه شهروندان مجبور نباشند برای تامین گاز خانگی، سیلندر به دوش 
در شهر سرگردان باشند و متحمل هزینه و صرف وقت شده و ترافیک 
افزایش یابد. همچنین بایستی در خصوص افزایش جایگاه های رسمی 
توزیع سیلندر گاز و استاندارد سازی آنها اقدام شود که وجود 5جایگاه 
رسمی توزیع گاز در شهر8۰۰هزارنفری بندرعباس جوابگوی نیازها 
نیســت و به همین دلیل بازارسیاه سیلندر گاز و افزایش جایگاه های 

غیرمجاز در مناطق مختلف را شاهدیم.
     علی زارعی

پشت پرده سیاست 

دستور جدید دولت برای توجه به انتقاد محیط زیستی رهبر انقلاب
یک مســئول مهم دولتی در نامه خود به تعدادی از ســازمان ها و دســتگاه های 
دولتی از آن ها خواســته با توجه به ضرورت توسعه فضای سبز کشور با همکاری 
نهادهــا و بخش های مختلف، مخاطبان باید در برنامه های خود برای تامین نهال، 
به اولویت های پیش بینی شــده یعنی تهیه گونه هایی با نیاز آبی کم، مقاوم و بومی 
توجه کنند و نیز شناسایی و ترویج نهال های سازگار با محیط زیست )که رعایت 
نکردن آن موجب انتقاد رهبر انقلاب در سال گذشته نیز شده بود( را به طور جدی 

مدنظر داشته باشند.
تلاش برخی برای ورود افراد مدنظرشان به مجلس 

معصومه ابتکار، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور، با بیان این که برای ایجاد 
تغییر در روند راهی جز صندوق های رأی نداریم، افزود: همه باید تلاش کنیم مردم را 
پای صندوق های رأی بکشانیم و امید را به جامعه برگردانیم. هرچند برخی می کوشند 
 مــردم را از حضور در انتخابات منصرف کنند تا افراد مد نظرشــان وارد مجلس

 شوند.
نیویورک تایمز: ۳۰ ثانیه قبل از اصابت موشک سیگنال هواپیمای اوکراینی متوقف 

شده بود 
در حالــی که این روزها بحث، اظهار نظر و حتی گمانه هایی درباره  نقش عاملی 
ثانویه در ایجاد تشخیص غلط از سوی اپراتور پدافندی ایران در شلیک به هواپیمای 
مسافربری اوکراینی داغ است و به طور مکرر از نقش جمینگ یا جنگ الکترونیک 
و ارسال سیگنال شبیه سازی شده  سخن به میان می آید، نیویورک تایمز در گزارشی 
از این حادثه به نکته ای اشاره کرده است که نیازمند دقت و توجه است.این روزنامه 
می نویســد: هواپیما در فاصله 3 دقیقه تا ارتفاع 8 هزار پایی اوج می گیرد که  تا 
این لحظه ترانس پاندر درست عمل می کند  اما بررسی  اطلاعات پرواز و جزئیات 
رهگیری هواپیمای مذکور نشان می دهد که این سیستم لحظاتی قبل از ساعت ۶:15  
از کار می افتد. ما دلیلش را نمی دانیم اما می دانیم هواپیما به پرواز خود ادامه داده 
و در فاصله زمانی 3۰ ثانیه ای  موشکی به آن اثابت کرده است.همچنین به گزارش 
مشرق، ایان پتچنیک، سخنگوی مؤسسه رهگیری خطوط پروازی فلایت رادار ۲4 
که به صورت شبانه روزی موقعیت مکانی و جزئیات پرواز هواپیماهای مسافری در 
سراســر جهان را به صورت زنده ارائه می دهد و از جمله معتبرترین مؤسسات در 
این زمینه است، درباره این سیگنال ها گفت: هواپیماهای تجاری و مسافربری، خود 
را از طریق مخابره دایمی سیگنال شناسایی به رادارهای فرودگاهی و سامانه های 
پدافندی معرفی می کنند که این سیگنال از طریق یک دستگاه به نام ترانس پاندر که 
در هواپیما نصب شده است  به صورت دایم مخابره می شود. جان کاکس، خلبان و 
کارشناس سوانح هوایی و مدیرعامل مؤسسه سیفتی آپریتینگ سیستمز نیز دراین 
باره توضیح داد: »نرم افزار ســامانه پدافندی تور از رادار برای تشخیص عینی یک 
هواپیما و همچنین از سیگنال ترنس پاندر برای شناسایی هواپیماها، پرنده ها و اهداف 
احتمالی استفاده می کند.« با این حال پیش از بررسی های دقیق اطلاعات جعبه  سیاه 
هواپیما و دیگر اطلاعات فنی مرتبط با آن، در کنار بررسی  دقیق اطلاعات ثبت شده 
 رادار سامانه پدافند هوایی و موشــک، هر نوع اظهار نظر تنها یک ادعا محسوب 

می شود و نمی توان درباره آن به صورت قطعی قضاوت کرد.

بیانیه شدید اللحن وزارت خارجه علیه انگلیس
شــامگاه دوشنبه، وزارت خارجه در بیانیه ای شدید اللحن ضمن محکومیت شدید 
اظهارات نخســت وزیر و وزیران امور خارجه و دفــاع رژیم انگلیس درباره اقدام 
تروریســتی ترامپ در به شهادت رساندن ســردار سپهبد قاسم سلیمانی، ابومهدی 
المهندس و همرزمان ایشان به لندن هشدار داد که هر خطای جدید انگلیس با واکنش 
شدید و متناسب ایران مواجه خواهد شد و مسئولیت کلیه عواقب آن بر عهده دولت 
انگلیس است. بیانیه ایران با یادآوری سابقه استعماری انگلیس در منطقه اضافه کرده 
اســت : زمان دخالت سفرای انگلیس در امور داخلی دیگر کشورها و ایجاد تفرقه 
و دامن زدن به منازعات داخلی مدت هاســت به سر رسیده و انگلیس باید این قبیل 
اقدامات مفتضحانه را کنار بگذارد و بدانند از دورانی که آفتاب در امپراتوری بریتانیا 

غروب نمی کرد دهه ها گذشته است.
مجلس با اولویت طرحی درباره شفافیت رأی نمایندگان مخالفت کرد

در جریان بررسی آیین نامه داخلی مجلس، بهارستان نشینان با در اولویت قرار گرفتن 
طرح الحاق دو تبصره به ماده 119 آیین نامه داخلی مجلس، مخالفت کردند.متقاضیان 
ایــن طرح در توضیح آن اعلام کردندکه تصویب این طرح منجر به انضباط مجلس 
شده  و مشارکت نمایندگان در رأی گیری ها شفاف می شود و مخالفان آن هم اعلام 

می کردند که بررسی طرح مذکور در شرایط فعلی اولویت جامعه نیست.
جهانگیری: انتخابات باید رقابتی باشد 

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با نمایندگان عضو فراکسیون دیپلماسی و منافع 
ملی مجلس با بیان این که گاهی منافع ملی کشور قربانی اختلافات سیاسی می شود، 
افزود: انتخابات باید حتماً رقابتی باشــد به گونه ای که همه مردم احســاس کنند 
کاندیــدای جریان و تفکر مد نظر آن ها نیز در انتخابــات حضور دارد. به گزارش 
ایسنا اسحاق جهانگیری  در این جلسه  با اشاره به موضوع رد صلاحیت داوطلبان 
انتخابات مجلس گفت: داوطلبانی که رد صلاحیت شده اند و احساس می کنند این رد 
صلاحیت حق آن ها نبوده است، باید در فرصت و زمان تعیین شده اعتراضات خود را 
به شورای نگهبان مطرح کنند چرا که گاهی با مذاکره و توضیح، برخی ابهامات ایجاد 
شده، برطرف می شود.وی با تاکید بر این که انتخابات مجلس پیش رو هر چه باشکوه 
تر برگزار شود و مشارکت مردم گسترده تر باشد،   قطعاً به منافع ملی و انسجام ملی 
کشور کمک خواهد کرد، گفت: همه ما وظیفه داریم برای برگزاری هر چه باشکوه تر 
انتخابات پیش رو تلاش کنیم.در همین حال اعضای دفتر سیاسی حزب اتحاد ملت 
در جلسه هفتگی خود ضمن انتقاد شدید از رد صلاحیت  اکثریت نامزدهای حزب، 
تعداد زیادی از نامزدهای شاخص جریان اصلاحات و بیش از نصف نمایندگان عضو 
فراکسیون امید در هیئت های نظارت تصریح کردند : با توجه به شرایط روز کشور و 
فشارهای ظالمانه خارجی، بهترین راه مقابله با این هجمه ها، اتحاد و انسجام داخلی 

و مشارکت بالای مردم در انتخابات است.
ترور ژنرال سلیمانی فراتر از اصول انسانی بود

لاوروف وزیر خارجه روسیه با اشاره به این که اقدامات غیرقانونی آمریکا باعث افزایش 
تنش در منطقه شده، گفت:ترور ژنرال "قاسم سلیمانی" در بغداد، اوج اقدامات غیرقانونی 
آمریکا بود و چنین اقداماتی از نظر ما غیرقابل قبول هســتند.آن چه در این ماجرا اتفاق 
افتاده، مسلماً فراتر از همه چارچوب های حقوق بین المللی و خارج از اصول انسانی است.

تازه های مطبوعات
ابتکار- این روزنامه در گزارشــی از رویکرد اصلاح طلبان بعد از بررسی صلاحیت  
کاندیداها با تیتر »اصلاحات دوباره در بن بســت انتخابات«  نوشــت: قرار بود در 
شرایطی که اعتماد عمومی آسیب دیده و دچار ریزش شده است، نهادهای تاثیرگذار 
به بهبود این وضعیت کمک کننــد. در حوزه انتخابات انتظار می رفت نهادهایی که 
بررســی صلاحیت ها را برعهده دارند، ملایم تر دراین باره رفتار کنند و اجازه بدهند 

همه سلایق در انتخابات حضور داشته باشند.
کیهان -  نشریه آمریکایی آتلانتیک با نگرانی از پیامدهای ترور فرمانده سپاه قدس 
ایران نوشت: این ترور فراتر از یک جنایت بود، عاملان این ترور به عاقبت آن فکر 
نکرده اند. ما واقعاً نمی دانیم چگونه درباره جنگ با ایران فکر کنیم، چه رسد به این 

که به پیروزی در آن بیندیشیم.
دنیای اقتصاد- این روزنامه در تیتر یک خود طی گزارشی باتیتر »ارتفاع تورم در 31 
استان« نوشت: اختلاف ارتفاع تورم در بهترین و بدترین استان، به 13 درصد رسیده 
است. براســاس گزارش مرکز آمار، نرخ تورم 1۲ماهه در استان ایلام معادل 48.۶ 
درصد در آذر بوده که بالاترین عدد در بین استان های کشور است. تعقیب کنندگان 
نزدیک این استان، لرستان و خراسان جنوبی هستند. از آن سو، کمترین ارتفاع تورم 
در فارس و قم ثبت شده است. در این استان ها نرخ تورم میانگین در بازه 35 درصد 
قرار دارد. نکته ای که وجود دارد این که همچنان نرخ تورم 1۲ ماهه گروه خوراکی ها 
در ســطح بالایی قرار دارد. در همه استان ها به جز زنجان، تورم خوراکی ها بالای 

5۰ درصد بوده است.
جمهوری اســامی - نامزدهای نهایی نود و دومین دوره جوایز سینمایی اسکار 
درحالی معرفی شــدند که یکی از غایبان اصلــی آن، »رابرت دنیرو« بازیگر فیلم 
ســینمایی »مرد ایرلندی« است. رابرت دنیرو که به اقدامات ترامپ معترض و علناً 
او را فاســد خطاب کرده است، در توئیتی نوشته بود: »رئیس جمهور ما می خواهد 
جنگی را با ایران شروع کند، زیرا او مسلماً توانایی مذاکره را ندارد! او بسیار ضعیف 
و ناکارآمد است... بنابراین فکر می کند تنها راهی که برای انتخاب مجدد و ماندن در 

پست ریاست جمهوری دارد، جنگ با ایران است.«
تذکر به مدیران برای رصد ادبیات غیرمحترمانه با ارباب رجوع 

با توجه به چک لیست های جدید ابلاغی به تعدادی از سازمان ها و ادارات دولتی 
برای تهیه گزارش نحوه صیانت از حقوق شــهروندان در نظام اداری طی امسال، از 
مدیران اجرایی خواسته شده به لحاظ اهمیت بررسی و رصد رفتار محترمانه با ارباب 
رجوع که در ابلاغیه سال 95 رئیس جمهور نیز مورد تاکید قرار گرفته، مواردی چون 
جو حاکی از احترام در محیط اداری، نسبت شکایات ثبت شده با موضوع رفتار و 
ادبیات غیرمحترمانه به کل شکایات سالانه و سرانه آموزش کارکنان در این بخش 

را بررسی و امتیازبندی کنند.
ظریف: انگلیس کورکورانه در ماجراجویی تروریستی آمریکا مشارکت می کند

به گزارش ایرنا، محمدجواد ظریف وزیر خارجه کشورمان در توئیتی با بیان این که 
»انگلیس طوطی وار از خط آمریکا تبعیت و کورکورانه در ماجراجویی تروریستی آن 
در منطقه مشارکت می کند« افزود: آخرین باری که انگلیس توسط آمریکا به رسوایی 

کشیده شد، در جنگ عراق بود. نتیجه چه بود؟ 

اطلاعیه جمعیت هلال احمر 
  جمعیت هــلال احمر هرمزگان آماده جمع آوری کمک های مردم 
برای کمک به هموطنان درگیر ســیل شرق اســتان است.به گزارش 
خبرگزاری صداوســیما مرکز خلیج فارس، بنابر اعلام روابط عمومی 
جمعیت هلال احمر اســتان، مردم می توانند کمک های نقدی خود را 
به شــماره حساب 99999 جمعیت هلال احمر نزد همه بانک ها و یا 
شــماره کارت 999۶-9999-33۷9-۶1۰4 نزد بانک ملت واریز 
کنند.همچنین مردم می توانند با شماره گیری کد دستوری #11۲* از 
طریق تلفن همراه خود هموطنان ســیل زده را یاری کنند.پایگاه های 
جمــع آوری کمک های مردمی و اداره هــای جمعیت هلال احمر در 

سراسر استان آماده دریافت کمک های غیرنقدی هموطنان هستند.

کسب سه عنوان نمونه ملی کشاورزی
 توسط بهره بردارن شیلاتی هرمزگان

  گروه خبر // مراسم سي و چهارمین دوره انتخاب و معرفي نمونه هاي 
ملي بخش کشــاورزي با شعار کشاورزان نمونه، پیشگامان رونق تولید با 
حضور دکتر روحاني رئیس جمهوري دولت دوازدهم ،سرپرســت وزارت 
جهاد کشــاورزی، معاون وزیر و رئیس سازمان شــیلات ایران،مدیر کل 
شیلات هرمزگان و جمعی از مسئولین و بهره برداران شیلاتی و کشاورزی 
کشور برگزار شد.به گزارش خبرنگار دریا، در این مراسم از 1۶۶ کشاورز 
نمونه و پیشرو تجلیل به عمل آمد.شایان ذکراست از بخش شیلات 14 نمونه 
انتخاب، معرفي و مورد تجلیل قــرار گرفتند که 3 نفر از آنها از هرمزگان 
بوده اند. نمونه های شیلات هرمزگان در 34 مراسم برگزیده های ملی بخش 
کشــاورزی را منصور زومکی جاسکی بعنوان صیاد نمونه ماهیان صنعتی، 
عبدالحمید شــادمان پرورش دهنده نمونه میگو و  مهرداد بازرگان بعنوان 
صادرکننده نمونه محصولات شیلاتی تشکیل می دهند.گفتنی است شیلات 
هرمزگان پیش از این موفق به کسب عنوان نخست در بین ادارت کل شیلات 

استان های ساحلی و تابعه در جهت تحقق اهداف سازمانی شده است.

اختصاص فوری ۱۰۰ میلیارد برای سه استان سیل زده
 رئیس ســازمان برنامه و بودجه از اختصاص فوری 1۰۰ میلیارد 
تومان به عنوان تنخواه به ســه استان سیل زده سیستان و بلوچستان، 
کرمــان و هرمزگان خبر داد.به گزارش مهر، محمدباقر نوبخت معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه با  انتشار پیامی در 
صفحه توئیتر خود نوشــت: » از رئیس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی 
خواسته ام برای تسکین آلام و رفع نیازهای فوری هم میهنان سیل زده در 
 سیستان وبلوچستان،  هرمزگان و  کرمان به سرعت از آن مناطق بازدید و 
نسبت به برآورد خسارات اقدام نمایند. 1۰۰ میلیارد تومان نیز به عنوان 

تنخواه برای پرداخت های فوری اختصاص یافته است.«

اطلاعیه شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی
نحوه صحیح سوخت گیری با کارت هوشمندسوخت

  شرکت ملی پخش فراورده های نفتی درباره اخبار منتشر شده مبنی بر 
کم شدن سهمیه کارت های هوشمند سوخت با عدم رعایت اصول سوخت 
گیری اطلاعیه صادر کرد.به گزارش صدا و سیما در اطلاعیه شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران، آمده است: در پی انتشار برخی جداول و 
اعداد و ارقام از میزان محاســبات لیتراژ جهت سوختگیری به اطلاع می 
رساند حجم پیمانه تعریف شده در سیستم سامانه هوشمند سوخت، صرفاً 
در راستای پیشــگیری از تخلف حاصل از بیرون کشیدن کارت است و 
در صورت رعایت روش صحیح سوخت گیری نیازی به انجام محاسبات 
عددی نبوده و به هیچ وجه از ســهمیه سوخت افراد کاسته نخواهد شد. 
بنابراین به مالکان توصیه می شود پس از اتمام سوخت گیری و قرار دادن 
نازل در جای خود،منتظر بمانند تا پیام »کارت خود را بردارید« در صفحه 

نمایشگر ظاهر شود .سپس اقدام به برداشتن کارت سوخت خود کنند .

خبر

خبری
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  گروه خبر // رئیس شورای قضایی استان هرمزگان تصریح کرد: به 
دنبال وقوع سیلاب در شرق هرمزگان و صدور دستور ویژه ریاست 
محترم قوه قضائیه ، امدادرسانی به مردم سیل زده شهرستان های 
بشــاگرد و جاسک در حال انجام اســت و دستگاه قضایی استان 
 هرمزگان تا زمان عادی شدن شــرایط در آماده باش کامل به سر 

می برد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ علی صالحی رئیس کل دادگســتری استان 
هرمزگان اظهارداشت: در پی دستور ویژه ریاست محترم قوه قضاییه به 
منظور تعامل و هماهنگی همه جانبه مراجع قضایی با دستگاه های ذیربط 
به ویژه هلال احمر و نیروی انتظامی برای رســیدگی فوری به مشکلات 
مردم و تأمین امنیت و آرامش خانواده های درگیر حادثه سیل در شرق 
اســتان هرمزگان ، دستگاه قضایی استان با تشــکیل کار گروه ویژه و 
بسیج تمامی امکانات در همان لحظات اولیه اقدام به مشارکت در روند 

امدادرسانی و صدور دستورات قضایی ویژه در این رابطه نموده است. 
رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان با اعلام اینکه دستورات لازم به 
روســای حوزه های قضایی درگیر سیل به ویژه دو شهرستان جاسک و 
بشاگرد ابلاغ شده اســت، خاطرنشان کرد: با دستور قضایی و تصویب 
شورای تأمین شهرستان های جاسک و بشاگرد ، تمامی روستاهای درگیر 

سیل تخلیه شده و ساکنین آنها به اردوگاه های موقت منتقل شده اند.

  وی همچنین از استمرار امدادرسانی زمینی و هوایی به مناطق سیل زده 
شــرق هرمزگان خبر داد و تصریح کرد: در حال حاضر به دلیل مسدود 
شــدن راه های ارتباطی، سه فروند بالگرد هلال احمر، ارتش و سپاه در 
حال انجام عملیات امدادرسانی هوایی می باشند و قایق های تندرو سپاه 

نیز در مجاورت ساحل جاسک مستقر شده اند.
  وی ضمن تأکید بر لزوم توزیع به موقع اقلام امدادی بین حادثه دیدگان 
سیل اخیر اظهار کرد: تا کنون بر اساس گزارش جمعیت هلال احمر، بیش 
از 85۰بسته مواد غذایی ۷۲ ساعته  و ۲۰۰شل آب معدنی جهت توزیع 
بین مناطق کوهستانی شهرستان جاسک شامل جگین بالا و روستاهای 
توابع، حوزه پرکوه،  نوگین، گیشــدان و جانوری به وسیله بالگرد ارسال 
شــده است.رئیس کل دادگســتری اســتان هرمزگان خاطرنشان کرد: 
جمع آوری اقلام ضروری و مایحتاج سیل زدگان با مشارکت خیرین و 
مردم تحت نظارت دادگستری شهرستان های جاسک و بشاگرد همچنان 
ادامه دارد.رئیس کل دادگســتری هرمزگان تصریح کرد: با هماهنگی و 
هم افزایی دستگاه قضایی اســتان و ادارات راهداری و برق و جمعیت 
هلال احمر، از مجموع 48 روستای بدون برق  31 روستا برق دار شده اند 
 و برق 18 روستای دیگر به محض فروکش کردن رودخانه جگین وصل 

خواهد شد.
  این مقام قضایی همچنین با اعلام اینکه دستورات لازم به نیروی انتظامی 

و بسیج به منظور حفظ امنیت و 
نظم عمومی در مناطق سیل زده 
داده شده اســت، اظهارداشت: 
تأکیدات لازم به اداره راهداری 

شهرستان جاسک جهت بازگشایی محورهای مواصلاتی این شهرستان و 
روستاهای هم جوار صورت گرفته  است تا ضمن ایمن سازی مسیرها در 

اسرع وقت، امکان تردد وسائط نقلیه فراهم گردد.
صالحی در ادامه ضمن تذکر و هشــدار جدی به دستگاه های مسؤول، 
از آنان خواســت با پیش بینی مســیر های هدایت سیلاب و احداث و 
بازسازی استحکامات و ســیل بندها برای جلوگیری از تکرار حوادث 
مشابه، اقدامات بازدارنده را معمول داشته و همچنین تسهیلات، امکانات و 
تجهیزات لازم را در اختیار مردم قرار داده و به نیازمندی های آنان بطور 

جدی پاسخ دهند.
وی تصریح کرد: دستگاه قضائی به طور جدی بر روند کمک رسانی به 
سیل زدگان و تحقق وعده های مســؤولین برای رفع مشکلات موجود 
نظــارت خواهد کرد و هیچ گونه تســاهل و تســامح را در این حوزه 
نمی پذیرد.رئیس کل دادگســتری هرمزگان در پایان تأکید کرد:دستگاه 
قضایی استان هرمزگان تا زمان عادی شدن شرایط در آماده باش کامل 

به سر می برد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان :

دستور تخلیه روستاهای مجاور با سیل صادر شد

انعکاس
تابناک نوشت: »استیو بنن«، مشاور پیشــین دونالد ترامپ در یادداشتی از ارتباط 
استیضاح ترامپ با ترور شهید سلیمانی نوشت و تاکید کرد: هفته گذشته، وال استریت 
ژورنال گزارش داد: »رئیس جمهور به همکارانش گفته برای مقابله با ژنرال سلیمانی 
از سوی سناتور های جمهوری خواه تحت فشار قرار گرفته است، افرادی که ترامپ 
به آنان به عنوان حامیانی مهم در محاکمه آینده استیضاح سنا نگاه می کند.« بی شک، 
برای ترامپ قرار دادن منافع سیاســی بالاتر از منافع امنیت ملی بود و او باید به این 

سوال پاسخ دهد که دقیقا چرا فرمان این حمله را صادر کرده است؟
آنا نوشت: محسن هاشمی رئیس شورای شــهر تهران با اشاره به آخرین وضعیت 
استعفای خانم ها آروین و خداکرمی دو عضو شورای شهر تهران گفت: بحث سنگینی 
در این حوزه مطرح شد و اعضای شورا توانستند نظر خود را به قبول دو عضو شورای 
شــهر برسانند و شرایط حساس را برای آن ها تبیین کنند و دو عضو شورای شهر که 

قصد استعفا داشتند نیز نظر اعضا را پذیرفتند.
تابناک نوشت: احمد توکلی رئیس هیئت مدیره دیده بان شفافیت و عدالت با ارسال 
نامه ای به آیت ا... سیدّ ابراهیم رئیسی خواستار پیگرد قضایی نمایندگانی شد که توسط 
شورای نگهبان به دلایل انحراف مالی و سوء استفاده از جایگاه رد صلاحیت شده اند.
نورنیوز نوشت: رویترز خبرداده که محمدجواد ظریف وزیر خارجه ایران در اجلاس 
»مجمع جهانی اقتصاد« که هفته آینده در »داووس« برگزار می شود، شرکت نخواهد کرد.

عصر ایران نوشت: به دنبال توقیف ســایت»انتخاب«،انجمن صنفی روزنامه نگاران 
استان تهران در اطلاعیه ای این اقدام را نافی امنیت حرفه ای دانست.

دادستان کل کشور: دولت هرچه سریع تر سفیر انگلیس را اخراج کند 
دادستان کل کشور حضور سفیر انگلیس در تجمعات اخیر در تهران را »مفتضحانه« 
و نشان دهنده مدیریت این تجمعات توسط عناصر خارج از کشور دانست و با تاکید 
بر این که حضور ســفیر یک کشور در کشوری دیگر و در جمع غیرقانونی تعدادی 
هنجارشکن به هیچ وجه برای ما قابل قبول نیست و این اقدام قابل تعقیب است گفت: 
ما از دولت محترم انتظار داریم در اولین فرصت برای اخراج چنین آدم قانون شکنی 
اقدام کند. به گزارش فارس، حجت الاســلام منتظری در حاشیه همایش سراسری 
مراکز داوری اتاق تعاون ایران افزود: به نظر ما این اقدام سفیر قابل تعقیب بین المللی 
هم است که یک سفیر بدون داشتن مجوز در یک جمع غیرقانونی حضور یابد و بعد 
هم بهانه  بیاورد که من برای اظهار همدردی با کشته شدگان حادثه سقوط هواپیما در 
این جمع حضور داشته ام.  سخنی که یک دروغ غیرقابل قبول است . درهمین حال به 
گزارش خبرنگار پارلمانی خراسان، مجلس علاوه بر تهیه طرح کاهش روابط سیاسی 
با انگلیس با قید دو فوریت، وزیر خارجه را برای ارائه توضیحاتی درباره رفتار سفیر 
این کشور به کمیسیون امنیت ملی  فراخواند. ابوالفضل ابوترابی عضو کمیسیون حقوقی 
و قضایــی مجلس که از تهیه این طرح دو فوریتی خبرداد، گفت که براســاس این 
طرح، روابط سیاسی با انگلیس از سطح وزارتخانه تا سطح کنسولی کاهش می یابد. 
همچنین عبدالرضا مصری به عنوان رئیس جلسه علنی مجلس در واکنش به تقاضای 
نمایندگان برای بررســی علت حضور سفیر انگلیس در تجمعات غیر قانونی گفت: 
هفته آینده کمیسیون امنیت ملی با حضور وزیر خارجه علت حضور سفیر انگلیس در 

تجمعات را مورد بحث و بررسی قرار می دهد.

  گروه خبر // مدیرتعاون روســتایی هرمزگان 
گفت: بیش از 47 هزار تن آرد روستایی در 9 ماهه 
امسال توسط شبکه تعاونی های روستایی استان 

توزیع شد.
  به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشــور 
دریا، سیروس اسدپور در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
در 9ماهه سال جاری رقمی بالغ بر 4۷ هزار و ۷9۲ 
تن آرد خبازی در مناطق روســتایی 13 شهرستان 
هرمزگان توسط شبکه ملی تعاونی های روستایی بین 

روستاییان توزیع شد.  
  وی افــزود: از این میزان بیــش از 18 هزار و ۶38 
تن آرد خانه پز روســتایی و ۲9 هزار و 153 تن آرد 

خبازی بین نانوایان توزیع شده است.
مدیر تعاون روستایی استان هرمزگان عنوان کرد: در 
راستای خدمات رسانی به روســتاییان و کشاورزان 
و همچنین براســاس وظایف محوله سازمان تعاون 
روستایی، شبکه تعاون در سطح شهر و روستاها اقدام 

به توزیع آرد و کالاهای اساسی می کند.
  اســدپور گفت: شبکه تعاون روســتایی هرمزگان 
بیش از 9۰ واحد فروشــگاه مصرف روستایی را در 
روســتاهای اســتان بصورت فعال دارد که آرد را با 
 کمترین هزینه در اختیار مصرف کنندگان روستایی قرار 

می دهد.
  وی نقش شــبکه تعاون روســتایی در توزیع آرد 

روستایی در آبادی های صعب العبور، کمتر برخوردار 
و محروم استان را انکار ناپذیر دانست و تصریح کرد: 
: با توجه به گستردگی شــبکه تعاونی روستایی در 
اقصی نقاط استان و حتی در آبادی ها و روستاهای کم 
جمعیت بصورت نهادهای تعاون روستایی، در سنوات 
گذشــته بیشــتر اقلام کالاهای مصرفی و نهاده های 
کشاورزی و سوخت مورد نیاز روستانشینان توسط 
این تعاونی های روستایی تامین و توزیع می شده است.
وی با بیان اینکه شرکت های تعاونی روستایی در اکثر 
روستاهای استان دارای انبار، فروشگاه توزیع سوخت، 
فروشگاه های مصرف و نیروی انسانی ماهر و با تجربه 
هستند، افزود: اکثر روســتاهایی که آرد آنها توسط 

شبکه تعاون روستایی کشورتوزیع می شود بیشترین 
فاصله را از جهت بعد مسافت با مرکز شهرستان داشته 
و از آبادی ها و روستاهای کمتر برخوردار و محروم 

کشور محسوب می شوند. 
  مدیر تعاون روستایی هرمزگان با بیان اینکه شبکه 
عظیم تعاون روستایی اســتان این آمادگی را دارد تا 
همچنان استوار همیار دلسوز و بی توقع در توزیع آرد 
روستایی فعالیت داشته باشند، خاطرنشان کرد: توزیع 
کالاهای اساسی نظیر آرد نانوایی در مناطق روستایی 
و عشــایری کشــور از جمله وظایف اساسنامه ای، 
مأموریت های قانونی و اهداف و رسالت های سازمان 

تعاون روستایی است.

  مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان از آسیب دیدن حدود یک 
هزار خانوار تحت حمایت کمیته امداد در سیل اخیر خبر داد.

  به گزارش صداوســیما؛ مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان در بازدید 
میدانی از مناطق سیل زده استان گفت: تعداد ۲۷8 خانوار آسیب دیده از 
سیلاب در مناطق لیردف و گابریک شهرستان جاسک و ۷3۷ خانوار در 
مناطق گافر و پارامون شهرستان بشاگرد هستند.علی الهیاری افزود: بیش 
از هزار دانش آموز سیل زده در شهرستان جاسک در سیل اخیر کتاب ها 

و لوازم التحریر خود را از دست داده اند و نیازمند یاری نیکوکاران هستند.
وی گفت: در ماه های دی و بهمن مستمری مددجویان در مناطقی که با 

سیل و آبگرفتگی مواجه شده اند، دو برابر پرداخت می شود.
  الهیــاری گفت: در پی حادثه ســیل اخیر تعداد زیــادی از خانه های 
مسکونی مددجویان به شــکل صد در صد تخریب و بسیاری دیگر از 
منازل دچار آبگرفتگی شدید شده اســت به گونه ای که لوازم ضروری 
زندگی این خانوار ها از بین رفته است.وی افزود: کمیته امداد در مرحله 

نخست بسته های حمایتی شامل آب معدنی، سبد مواد غذایی و پتو بین 
خانواده های سیل زده در شهرستان جاسک و بشاگرد توزیع کرده است.

  الهیاری از آغاز پویش هموطن خانه ات را دوباره می سازیم در استان 
خبر داد و گفت: مردم نوع دوست می توانند کمک های خود به خانواده های 
ســیل زده هرمزگان را از طریق شماره گیری کد #۰۷۶*88۷۷* یا از 
طریق واریز وجوهات خود به شــماره کارت ۶۰3۷9918999۶۰1۶9 

کمیته امداد نزد بانک ملی واریز کنند.

مدیرتعاون روستایی هرمزگان خبر داد 

توزیع 47 هزار تن آرد روستایی توسط تعاون روستایی

مدیرکل کمیته امداد هرمزگان  خبر داد 

هزار خانوار سیل زده زیر پوشش کمیته امداد نیازمند یاری 
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قائم مقام وزیر صنعت دستور داد

سهمیه ویژه ارزاق عمومی برای مناطق سیل زده
  قائم مقــام وزیر صنعت، معدن و تجــارت در امور بازرگانی، در 
خصوص تخصیص سهمیه ویژه ارزاق عمومی به مناطق سیل زده کشور 
دستورات لازم را صادر کرد. به گزارش مهر ، حسین مدرس خیابانی 
از مدیرعامل شــرکت بازرگانی دولتی ایران، مدیرکل تأمین، توزیع و 
تنظیم بازار و همچنین مدیر عامل شرکت پشتیبانی امور دام خواست 
تا با قید فوریت جهت تخصیص سهمیه ویژه ارزاق عمومی به مناطق 
سیل زده در استان سیستان و بلوچستان اقدام کنند.همچنین قائم مقام 
وزیر صمت نماینده ای تام الاختیار برای رفع مشکلات و تأمین به موقع 
ارزاق در مناطق سیل زده تعیین کرد.در همین راستا حسن پور، مشاور 
امور مرزی و بنادر قائم مقام وزیر برای هماهنگی دستگاه های حوزه 
بازرگانی در این مناطق منصوب شد.وی همچنین موظف شده است، 
ضمن بررسی خسارات وارده و نحوه جبران آن ها توسط دستگاه های 

حوزه بازرگانی، گزارشات لازم را تهیه نماید.

کلنگ زنی نخستین مَهدکودک خیرساز در قشم
  نخســتین مهدکودکِ خیرساز به مســاحت یکهزار متر مربع طی 
آیینی در روستای شــیب دراز قشم به زمین زده شد. مدیر آموزش و 
پرورش منطقه شهاب قشم در این آیین گفت: زیربنای این مهدکودک 
۲ کلاسه 13۰ مترمربع است. سیدمســلم دریانورد افزود: 5۰ درصد 
هزینه ساخت این طرح معادل یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال توسط 
بانوی خیر »فاطمه دیرســتانی« پرداخت می شود. وی ادامه داد: 5۰ 
درصد باقی مانده نیز از سوی دهیاری روستای شیب دراز تامین اعتبار 
می شــود. مدیر آموزش و پرورش منطقه شهاب قشم اظهار کرد: این 
مهدکودک مهرماه 1399 به بهره برداری خواهد رسید. دریانورد افزود: 
امید است این اقدام سرآغاز نهضت مهدکودک سازی در جزیره باشد و 
از مجرای آن بتوان قشــم را جزیره ای برای کودکان خواند. شهرستان 
قشم شامل جزیره های قشــم، هنگام و لارک با حدود 15۰ هزار نفر 
جمعیت از تنگه هرمز به موازات ساحل استان هرمزگان به طول 15۰ 
 و عرض میانگین 11 کیلومتردر میان آب های خلیج فارس گســترده

 شده است.

واژگونی اتوبوس مشهد ـ بندرعباس در کرمان 
  مدیر حوادث دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت: واژگونی اتوبوس 
مشــهد ـ بندرعباس در کرمان 31 مصدوم و ۷ کشته برجای گذاشت. 
به گزارش جام جم آنلاین، دکتر سید محمد صابری، رئیس اورژانس 
پیش بیمارستانی و مدیر حوادث دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت: 
ساعت ۲:43 دقیقه بامداد چهارشنبه ۲5 دی ماه در کیلومتر 45 محور 
کرمان به بردســیر به علت واژگونی اتوبوس مشهد ـ بندرعباس 31 
نفر مصدوم و ۷ نفر جان باخته اســت.او افــزود: به محض اطلاع، ۶ 
تیم فوریت های پزشکی و یک دســتگاه اتوبوس آمبولانس به محل 
حادثه اعزام شد و ۲9 نفر به بیمارستان های شهیدباهنر، حضرت فاطمه 
)س( و سیدالشهداء انتقال داده شد ند.دکتر صابری با اعلام اینکه ۲ نفر 
از مصدومین در محل حادثه درمان سرپایی شدند، تصریح کرد: جان 
باختگان این حادثه شامل 5 زن و ۲ مردند که در رده های سنی حدوداً 

18 تا ۶۰ سال قرار دارند.

  گروه خبــر // مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان 
هرمــزگان اعلام کرد: تاکنون بیش از یک هشــتم 
قرن خدمات مســافری دریایــی در قالب یک طرح 

سازماندهی شده به هموطنان انجام شده است.
  بــه گزارش خبرنــگار دریا، »اله مــراد عفیفی پور« در 
نخستین نشست استانی چهاردهمین طرح تسهیل سفرهای 
دریایی نــوروز 99 به میزبانی بندر شــهید رجایی اظهار 
داشت: موفقیت همیشــگی طرح نوروزی در گرو همدلی، 
هم افزایی و همراهی اعضــای کمیته حمل و نقل دریایی 
ستاد تسهیل سفرهای نوروزی اســتان بوده است. وی با 
تبیین تاثیرات مثبت فرهنگ ســازی صورت گرفته برای 
سفرهای ایمن دریایی، افزود: خوشبختانه طی 9ماه نخست 
امسال نیز شاهد افزایش ۷درصدی تقاضای سفر و عملکرد 
ترابری دریایی مسافران در هرمزگان به عنوان کانون اصلی 

گردشگری دریایی کشور بودیم.
  عفیفی پور با اشاره به هدفگذاری صورت گرفته از سوی 
استاندار مبنی بر میزبانی اســتان هرمزگان از 1۰ میلیون 
گردشگر گفت: باید تلاش کنیم که بخش عمده این سفرها 

که از پایانه های دریایی به مقصد جزایر انجام می شود، از

مبادی، مسیرها و شناورهای مجاز صورت گیرد و دریابانی 
از تردد شــناورهای غیرمجاز در شرایط نامساعد جوی 

جلوگیری کنند.
  مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان بر لزوم تعامل بیشتر 
مناطق آزاد کیش و قشــم در بنادر تحت مالکیت این دو 
سازمان تأکید کرد و گفت: ضرورت دارد بنادری همچون 
پهل و لافت در مســیر دریایی قشم و چارک و آفتاب در 
مسیر دریایی کیش با توجه به مباحث مالکیتی به تجهیزاتی 
همچون شناور یدک کش، خودروی آتش نشانی، و جرثقیل 
مجهز شــوند و مناطق آزاد و بخــش خصوصی با تدوین 
یک برنامه نظام مند و سازوکار دقیق، پاسخگوی نیازهای 
مسافران دریایی باشــند.وی آموزش رایگان برای خدمه 
شــناورهای حمل خودرو)لندینگ کرافت( و مهمانداران 
شناورهای مسافری را امری مهم و اجتناب ناپذیر برشمرد 
و بر لزوم برگزاری باقی مانده دوره های آموزشی تا قبل از 

تعطیلات بهمن ماه تأکید کرد.
رییس ستاد تسهیل سفرهای دریایی استان هرمزگان الحاق 
آمبولانس های دریایی متعلق به دانشگاه علوم پزشکی به 
ناوگان امدادی دریایی را حائز اهمیت دانست و خاطرنشان 

کرد: تسریع در انجام تشریفات قانونی ثبت این شناورها و 
پیوستن سه فروند آمبولانس دریایی به چرخه خدمات از 
جمله مصوبات مهم این نشســت است.عفیفی پور با اشاره 
به انجام رزمایش ایمني ســفرهای دریایی با هدف آگاهی 
بیشتر تمامی دســتگاه های خدمات رسان در مواجهه با 
حوادث احتمالی، اظهار داشــت: علاوه بر رزمایش های 
دوره ای، دو مورد رزمایش غیرمترقبه و بدون اطلاع قبلی 
نیز در آب های استان انجام شد که خوشبختانه ارزیابی های 
صورت گرفته، نتایج قابل قبولی در رابطه با آمادگی نیروها 
وجود دارد.مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان برگزاری 
اردوهای راهیان نور دریایی را جمله برنامه های ارزشمند 
برشمرد و با اشاره به لزوم استمرار چنین برنامه های فرهنگی 
از آمادگی مجموعه بنادر و دریانوردی برای استفاده از بنادر 
تحت مالکیت جهت پشــتیبانی از ایــن رویداد خبر داد و 
تصریح کرد: با توجه به اینکه چنین برنامه ای با اقبال فراوانی 
از ســوی مردم روبرو شــده، ضرورت دارد برای ترابری 
شرکت کنندگان در اردوهای راهیان نور خلیج فارس حتما 
ضوابط و مقررات دریایی رعایت شود و شناورهای دارای 
شناسنامه ثبتی، ایمن و استاندارد برای جابجایی مردم مورد 

استفاده قرار گیرند.
  وی اضافه کرد: علاوه بر این، ســاماندهی و شناســایی 
شــناورهای فاقد هویت برای گشت های تفریحی دریایی 

نیز به عنوان یک ضرورت جدی، مطرح است و این امر
مهم باید با اقدام اداره کل میراث فرهنگی و گردشــگری به 
نحو شایســته ای انجام شود.عفیفی پور استقبال چشمگیر 
گردشگران برای بازدید از جاذبه های دیدنی جزیره هرمز را 
از جمله اتفاقات مهم سال های اخیر در حوزه گردشگری 
دریایی برشــمرد و افزود: انتظار می رود با هماهنگی بین 
مدیران بنادر شهید حقانی، ذاکری قشم با بخشداری هرمز 
برنامه ای مدون برای خدمات رسانی به مسافران دریایی تهیه 
شــود تا مردم از سفرهای ایمن لذت برده و لحظات خاطره 
انگیزی را در کنار خانــواده خود در جزیره رنگین کمانی 
خلیج فارس سپری نموده و در مسیربازگشت، شناورها طبق 

یک برنامه زمانبندی مشخص جزیره را ترک کنند.
 )PMO( وی بر لزوم ایجاد دفتر هواشناسی دریایی پی.ام.او  
در بندر شهید حقانی به عنوان بزرگترین بندر مسافری تأکید 
کرد و گفت: بکارگیری ظرفیت نیروهای مردمی در عملیات 
جستجو و نجات دریایی در قالب »همیار ناجی« و »همیار 

ایمنی« در مرکز استان و جزیره قشم موفقیت های خوبی 
به دنبال داشــته و می توان از این الگو، برای پاسخگویی 
به نیازهای مناطق شــرقی هرمزگان و سواحل مکران نیز 
بهره گرفت. مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان در پایان 
گفت: علاوه بر تعطیلات نوروزی که به عنوان روزهای اوج 
سفرهای دریایی محسوب می شود، بنادر مسافری و ناوگان 
دریایی باید تمهیدات لازم برای تعطیلات بهمن نیز بیندیشند 

و از آمادگی کامل برخوردار باشند.
  شــایان ذکر اســت، در ابتدای این نشســت »اسماعیل 
مکی زاده« معاون امور دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان به ارایه گزارشی از کارنامه طرح تسهیل سفرهای 
دریایــی پرداخت و اقدامات صورت گرفته در راســتای 
آمادگی بنــادر و ناوگان دریایی برای نــوروز 99 را نیز 
تشریح کرد. نمایندگان هواشناســی، دریابانی، فرمانداری 
بندر لنگه و سیریک، کشتیرانی جمهوری اسلامی، کشتیرانی 
والفجر، هلال احمر، علوم پزشکی، منطقه آزاد قشم، میراث 
فرهنگی، نیروی دریایی سپاه و ارتش و مدیران بنادر نیز به 
بیان دیدگاه هاي خود پرداختند و چالش ها و پیشنهادات 

مربوط به حوزه کاری خود را نیز مطرح کردند.

در نشست استانی چهاردهمین طرح تسهیل سفرهای دریایی نوروز 99 مطرح شد؛

ساماندهی و شناسایی شناورهای فاقد هویت برای گشت های تفریحی

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان، اقدامات این شرکت را در جریان 
خدمات رسانی به سیل زدگان جاسک تشریح کرد.

  به گزارش روابط عمومی آب و فاضلاب هرمزگان، »امین قصمی« بیان 
کرد: آب و فاضــلاب هرمزگان نیز در کنار دیگر مجموعه ها از جمله 
مدیریت بحران استانداری، اقدامات لازم برای خدمات رسانی در بخش 
تامین آب مورد نیاز مناطق سیل زده را انجام داده است.وی افزود: این 
مجموعه برای تامین آب مورد نیاز اقدام به تشکیل هسته توزیع آب در 
شهر جاسک نموده که از این طریق آب مورد نیاز مردم و همچنین نانوایی 

ها، مدارس و غیره تامین مي شود. 
به گفته مدیرعامل آبفاي اســتان، حجم خســارت های وارد شده به 
تاسیسات آبرسانی بیش از آنچه که انتظار می رفت برآورد شده که در 
ایــن مرحله تمام تلاش مجموعه آبفا برای تامین آب مورد نیاز مناطق 
ســیل زده جاسک اســت.قصمی ادامه داد، از جمله اقدامات اولیه این 
شرکت برای تامین موقتی آب مورد نیاز مناطق سیل زده شامل آبرساني 
سیارو ارسال آب های بسته بندی مي باشد.وی افزود: با توجه به شرایط 
سیلابی منطقه و تخریب بسیاری از تاسیسات، و به منظور تامین سریع 
آب مورد نیاز مردم، چاه های آب شرب جاسک در منطقه جاسک قدیم 
و همچنین چاه های دشت جگین که در معرض سیلاب قرار گرفته بود، 
با تلاش صورت گرفته وارد مدار شــد.به گفته این مقام مسئول؛ در پی 
تخریب شــبکه اصلی انتقال آب به شهر جاسک، خط جایگزین برای 

انتقال سریع آب تعبیه و لوله گذاری آن در دستور کار قرار گرفت.
  قصمی با بیان اینکه تمهیدات لازم پیش از وقوع بارندگی از سوی آبفا 
اندیشیده شده بود، خاطرنشان کرد، به همین منظور در سریع ترین زمان 
ممکن تجهیزات مورد نیاز شــامل تابلوهای برق، چهار دستگاه پمپ و 
لوله های مورد نیاز به منطقه جاسک ارسال شد که تیم های آبفا متشکل 

از مهندسین، مشاوران، پیمانکاران 
و مجری آبرســانی از جگین به 
جاســک به صورت شبانه روزی 
در حال انجام عملیات هســتند.
وی افزود: دسترســی ها به دلیل 
حجم بالای سیلاب و آبگرفتگی 
بسیار سخت است اما این شرکت 
با استفاده از تجهیزات در اختیار 
شامل لودر و بیل مکانیکی اقدام به 
بازگشایی مسیر برای تسهیل تردد 

و اقدامات لازم برای رفع شکستگی های شبکه آبرسانی و تاسیسات را 
در دستور کار خود قرار داده اند.

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان همچنین از ســنجش مدوام کیفیت 
آب در منطقه جاســک و بویژه سد جگین خبر داد و گفت: برای اینکه 
بتوان آب سد جگین را وارد تصفیه خانه کنیم می بایست میزان کدورت 
آب ناشی از گل و لای به حد استاندارد برسد.وی افزود: در همین راستا 
اقدامــات دیگری از جمله جابجایی پمپ ها و نزدیک کردن آن به لایه 
های بالاتر و همچنین تغییر پمپ ها به صورت موقتی انجام شده است 
که تا زمان وارد مدار شــدن پمپ های اصلی از تاسیسات موقت نصب 
شده اســتفاده خواهد شد.قصمی ضمن قدردانی از همکاری و صبوری 
مردم شهرستان جاسک تصریح کرد، خوشبختانه با تدابیر و تصمیمات 
به موقع ستاد بحران استان و معاونت امور عمرانی استانداری برخی از 
تجهیزات مورد نیاز بوسیله بالگرد به سد جگین ارسال شد که لازم است 

از همکاری های صورت گرفته در این زمینه قدردانی کرد.

روابط عمومی 
م، سلامتی جسم، با مصرف گوشت ماهی و میگو شیلات هرمزگان  عدم چاقی، تناسب اندا

معاون فرهنگــی و امور جوانــان اداره 
کل ورزش و جوانان اســتان هرمزگان از 
پانزدهمین جشــنواره حضرت  فراخوان 

علی اکبر )ع( در استان خبر داد. 
  مجتبــی عامری در گفت وگو با ایســنا در 
جشــنواره  پانزدهمین  فراخــوان  خصوص 
حضــرت علی اکبــر )ع(  اداره کل ورزش و 
جوانان اســتان هرمزگان اظهار کرد: جوانان 
هرمزگان اصلًا نگران نباشند، بی شک شناسایی 
و معرفــی جوانان از دورترین نقاط اســتان 
هرمزگان تا مرکز اســتان در سطح برابر قرار 
دارد و ما نسبت به تمامی جوانان نگاه یکسانی 
داریم. وی بــا بیان اینکه در حال برنامه ریزی 
پانزدهمین جشــنواره حضرت علی اکبر )ع( 
هستیم، افزود: طبق تقویمی که داشتیم در تاریخ 
یکم دی ماه 98 دبیرخانه هفته جوان را تشکیل 
دادیم و مهین زارع به عنوان دبیر گرامیداشــت 
هفته جوان اداره کل ورزش و جوانان اســتان 
هرمزگان منصــوب و جلســات داخلی آن 
برگزار شــد.معاون فرهنگــی و امور جوانان 
اداره کل ورزش و جوانــان هرمزگان تصریح 
کرد: در مرحله اول با دســتگاه های اجرایی و 
مردم نهاد که مرتبط با شاخص های جوانان برتر 
جشنواره بودند مکاتباتی داشتیم و به آن ها تا 
تاریخ 3۰ دی ماه فرصت دادیم این جوانان را 
معرفی کنند.عامری عنوان کرد: در مرحله دوم 
از تاریخ یکم تا 3۰ بهمن ماه فراخوان عمومی 

را خواهیم داشــت، بنرهایی برای بیلبوردهای 
سطح شهر و پوسترهایی برای انتشار در فضای 
مجازی طراحی کرده ایــم و برای راحتی کار 
جوانان استان هرمزگان برای اولین بار سایتی 
را طراحی کردیم کــه جوانان متقاضی 18 تا 
35 ســال می توانند وارد این سایت به آدرس 
jAvAnAnhOrMOzgAn.ir شده، شرح اهداف 

و شــاخص های جشنواره را مطالعه کنند، اگر 
خود را حائز برتری می دانند یک یا دو شاخص 
را انتخاب و مشــخصات شناسنامه ای خود را 
به همراه مدارک و مســتندات لازم در سامانه 
بارگذاری کنند.  وی با تأکید بر اینکه امیدواریم 
به این شیوه بتوانیم شرایط یکسانی را برای کلیه 
جوانان اســتان برقرار کنیم، خاطرنشان کرد: 
هدف از برگزاری این جشنواره تقویت روحیه 
تقویت  اعتمادبه نفس،  افزایــش  خودباوری، 
روحیه تحقیق و ابتــکار، افزایش روحیه کار 
گروهی، افزایش مسئولیت پذیری در جوانان و 

معرفی آنان به جامعه است.
  معــاون فرهنگی و امور جوانــان اداره کل 
ورزش و جوانان هرمزگان اضافه کرد: در نظر 
داریم در جشــنواره علی اکبر )ع( جوانان برتر 
را در شــاخص های متعــددی ازجمله جوان 
قرآنی برتر، جوان فعال اجتماعی برتر، جوان 
ورزشکار برتر، جوان سرباز برتر، جوان مبتکر 
و مخترع برتر، جوان کشاورز برتر و ... معرفی 
کنیم تا دیده شوند و الگوی مناسبی برای دیگر 

جوانان استان باشند.
  عامری بیان کرد: هرچند بسیاری از جوانان 
هرمزگان در شــاخص های مختلف شایسته 
هستند اما بر اساس آیین نامه از جوانان برتر 
در هر شــاخص تجلیل خواهیم کرد.وی با 
بیان اینکه جوانان شهرستانی نیز همچون سال 
گذشــته در تمامی 13 شهرستان در مراسمی 
باشکوه تجلیل خواهند شــد، اظهار کرد: از 
شانزدهم لغیات بیســت و دوم فروردین ماه 
1399 به عنــوان هفته جوان معرفی شــده 
و اختتامیــه پانزدهمین جشــنواره حضرت 
علی اکبر )ع(  نیز در این تاریخ برگزار خواهد 
شــد.معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل 
ورزش و جوانــان هرمــزگان افزود: پس از 
دریافت رزومه از شرکت کنندگان، پیش بینی 
کردیم جلســه داوری طرح هــا را در تاریخ 
1۰ اســفندماه برگزار و منتخبیــن را  کنیم؛ 
لیست منتخبین مســئله محرمانه ای نیست و 
از اصحاب رسانه نیز می خواهیم با این افراد 
مصاحبه داشته و در معرفی آنان کوشا باشند.
عامری با اشــاره به اینکه از فعالین رسانه که 
دغدغه این جشنواره را دارند تشکر می کنم، 
تصریح کرد: هر مطالبه ای راه و روشی دارد، 
ما در اداره کل ورزش و جوانان استان مستقر 
هستیم و افراد می توانند پیشنهادها، انتقادات 
و ســؤالات خود را مطرح کننــد و ما قطعاً 

پاسخگو خواهیم بود.

اعلام فراخوان جشنواره حضرت علی اکبر )ع( در هرمزگان  مدیرعامل آبفاي هرمزگان وضعیت مناطق سیل زده جاسک را تشریح کرد

تشکیل هسته توزیع آب در جاسک

مفقودی
کارت مالکیت موتورسیکلتهای با مالکیت شرکت زرین موتور قشم با مشخصات زیر  مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد: 
1- سیستم هوندا و تیپ PCX 150  به رنگ قرمز و مدل 2014 شماره موتور 4027042 و شماره 
شاسی 5027042 و بشماره پلاک 9879 شخصی 2- سیستم یاماها و تیپ CCR 15 150 برنگ 
مشکی و مدل 2014 و شماره موتور 0024826 و شماره شاسی 0024785 و شماره پلاک 5276 
شخصی قشم  3-سیستم سوزوکی و تیپ هایات 115 سی سی  برنگ قرمز و مدل 2014 و شماره 
موتور 6237779 و شــماره شاسی 8125676 و شــماره پلاک 9881 شخصی قشم 4- سیستم 
یاماها و تیپ  FZS- FI 150 ســی سی برنگ مشکی و مدل 2014 و شماره موتور 0051366 و 
 شماره شاسی 0029630 و شماره پلاک 9867 شخصی قشم 5- سیستم باجاج و تیپ پولسار 200 
سی سی و برنگ آبی - مشکی و مدل 2015 و شماره موتور 45924 و شماره شاسی 48729 و شماره 
پلاک 9894 شخصی قشم 6- سیستم و تیپ هوندا MSX 125 و مدل 2014 و برنگ مشکی و شماره 
موتور 0198390 و شماره شاسی 5198390 و شماره پلاک 5822 شخصی قشم 7- سیستم و تیپ 
باجاج پولسار 200 سی سی و مدل 2015 و برنگ مشکی- سفید و شماره موتور 50831 و شماره شاسی 
60259 و شماره پلاک 5269 شخصی قشم 8- سیستم و تیپ کاواساکیKLX 250 S و مدل 2014 
و برنگ سبز و شماره موتور 70872 و شماره شاسی 17838 و شماره پلاک 9929 شخصی قشم 
9- سیستم و تیپ یاماها 150SZRR سی سی و مدل 2014 و برنگ قرمز - مشکی و شماره موتور 
 0002980  و شماره شاسی 0002912 و شماره پلاک 1264 شخصی قشم 10-سیستم و تیپ هوندا
 MSX 125 و مدل 2014 و برنگ قرمز و شــماره موتور 0186696 و شماره شاسی 5186696 و 
شماره پلاک 5873 شخصی قشم 11- سیستم و تیپ سوزوکی اینازوما 250 سی سی و مدل 2014 
و برنگ قرمز و شــماره موتور 511100232 و شماره شاســی 8100330  و شماره پلاک 5939 
شخصی قشم 12- سیســتم و تیپ کاواساکی Z 250 و مدل 2014 و برنگ مشکی سبز و شماره 
موتور 86703 و شماره شاسی 21859  و شماره پلاک 2211 م شخصی قشم 13- سیستم و تیپ 
باجاج پولســار 200 سی سی و مدل 2015 و برنگ مشــکی آبی و شماره موتور 49193 و شماره 

شاسی 59739 و شماره پلاک 9875 شخصی قشم 

آگهی ابلاغ اجرائیه
بدین وســیله به آقای مصیــب مرمران فر 
نام پدر: عباس تاریخ تولــد: 1372/09/09 
شماره ملی 3380557171 شماره شناسنامه: 

3380557171 به نشــانی : بندرعباس 
شــهرک نبوت کوچه میثم 2 ساختمان 
3 طبقه کدپســتی 7914518411  ابلاغ 
می شــود کــه خانم زهرا محســنی نیا 

جهت وصول 687/034/800 ریال به اســتناد مهریه مندرج در سند 
ازدواج شــماره 16084 مورخ 98/5/6 علیه شما اجرائیه صادر نموده 
و پرونده اجرائی به کلاســه 9801331 در این اداره تشــکیل شده و 
طبق گزارش مورخ 98/10/12 مامور، محل اقامت شــما به شــرح 
متن ســند شناخته نشده، لذا بنا به تقاضای بســتانکار طبق ماده 18 
آیین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقــط یک مرتبه در یکی از روزنامه های 
کثیرالانتشــار محلی آگهی می شــود و چنانچه ظرف مدت ده روز 
از تاریــخ این آگهی که روز ابلاغ محســوب می گردد، نســبت به 
 پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید عملیــات اجرایی جریان خواهد

 یافت. 98/1703 م/الف
چمنی

 رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان  

آگهی تغییرات
 شــرکت حافظان مروارید حرای جنوب 
شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 1817 
و شناســه ملی 14006916719 به استناد 

صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 
مــورخ1398/02/11 تصمیمــات ذیل 

اتخاذ شد : 
- موارد ذیل به موضوع شــرکت الحاق و ماده مربوطه در اساسنامه 
اصلاح گردید: طرح، محاسبه، نظارت و اجراء کلیه پروژه های عمرانی 
، پیمانکاری مربوط به ســاخت ســدها و بندهــا ، اصلاح اراضی و 
آبخیزداری و آب خوان داری ، جنگلداری و درختکاری و ایجاد مراتع 
ودرصورت ضرورت قانونی انجام موضوعات پس از اخذ مجوزهای 
لازم از مراجــع ذیصلاح ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و 

صدور پروانه فعالیت نمیباشد. 
شناسه آگهی )733871(

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان 
مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرلنگه

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان  

مفقودی
کارت شناسایی خودرو سواری رنولوگان 

پلاک 58344 قشم شخصی مالکیت 
انجمن حمایت زندانیان )نماینده عبدالباسط 
رضوانی رمچاهی (  شماره شاسی خودرو 

vF1LSrBC2CA588905   شماره موتور 
7MF710UF77906 مدل 2012  رنگ 
سفید مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی نوبت اول
سند مالکیت وکارت شناسایی خودرو سواری 
هیوندای النترا پلاک 13238 قشم کرایه  

مالکیت اینجانب سلیمان وهبی باب سنگی شماره 
  KMhDg41C7EU827454    شاسی خودرو
شماره موتور g4FgDU665674  مدل 2014 

رنگ سفید ) نوار زرد با شطرنجی ( 
مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد

  در میان مؤمنان مردانی هســتند که بر ســر عهدی که با 
خدا بستند صادقانه ایستاده اند؛ بعضی پیمان خود را به آخر 
بردند و در راه او شــربت شهادت نوشیدند، و بعضی دیگر در 
 انتظارند؛ و هرگز تغییر و تبدیلی در عهد و پیمان خود ندادند. 

)سوره احزاب آیه ۲۳(
  سردار سلیمانی عزیز، وقتی خبر شهادتت را شنیدم  گریه امانم را 
برید یک  لحظه احساس ترس و ناامنی کردم، نامش برایم مترادف 
ابهت و امنیت بود چگونه می شود باور کرد که »حاج قاسم« دیگر 
نیست؛ با رفتنش، غم مهمان خانه هایمان شد. دوازده روز از رفتنت 
گذشت و باورش سخت است. شاید زمانی که حاج قاسم دلتنگ 
از رفتن رفقای قدیمی اش و تنهایی عمیقش و از آرزوی دیرینه اش 
سخن می گفت، کســی تصور نمی کرد که این آرزو اینقدر زود 
مســتجاب شود.پاداشی بالاتر از شهادت برای حاج قاسم وجود 
نداشت ما برای تنهایی خودمان دلتنگ هستیم.شهادت پاداشی بود 
که سال های مجاهدت مخلصانه و شجاعانه در میدان های مبارزه 
با شــیاطین را در این دنیا دریافت کرد. حاج قاسم، وقتی با آن 
لبخند و تواضع به رهبر عزیزمان عرض ادب می کردی بیشتر از 
دیدن هر وزیر و وکیل و رئیسی از دیدن تو خوشحال می شدیم، تو 
فرمانده قلب ملتی بودی سردار دلها. حضور میلیون ها نفر در مراسم 
تشییع پیکرش در شهرهای مختلف کشور نشان از دلدادگی مردم 
به مردیست که شهامت، شجاعت، مدیریت و استواری اش زبانزد 
است. سردار دلها! اصلًا  تو خودت به ما یاد دادی ساده باشیم و از 

گریه برای شهدا شرمنده نشویم.
 تو خیلی چیزها را ســاده یادمان دادی. سردار سلیمانی شاید تو 
ســاده ترین مرد بزرگی بودی که همه فکر می کردیم چقدر به او 
نزدیکیم.حاج قاســم در پاســخ به تهدید ترور از طرف مقامات 

آمریکایی همواره می گفت: این تهدید نیست، کمک به شوقی است 
که در پاسخ به افرادی که فکر می کنند با تهدیدها رعب و وحشت 
بر ما حاکم می شــود، می گویم خداوندا شهادت در راه خودت را 
به دست دشمنان دینت، نصیب من بگردان.سردار سلیمانی درشب 
جمعه که طبق روایات به شــب زیارتی امام حسین )ع( شناخته 
می شود و در فاصله چند کیلومتری حرم اباعبدالله و سحرگاه جمعه 
روز منتظران ظهور شهید شد. مدافع ولایت بود و در ایام فاطمیه 
به شهادت رسید. حاج قاسم توانست چشمان خسته اش را پس 
از چهل ســال مجاهدت مخلصانه روی هم بگذارد و شاید امروز 
در کنار ارواح شــهیدانی که به استقبالش آمدند آرام می خندد.و 
در پیامی که از سوی رهبر برای تبریک و تسلیت حاج قاسم که 
خطاب به یک ملت صادر شد »ملت عزیز ایران! سردار بزرگ و 

پر افتخار اسلام آسمانی شد«.
  یعنی حاج قاسم متعلق به یک ملت بود و یک شخصیت ملی بود.
قبل از داعش و حمله های وحشیانه اش شناختی از سردار سلیمانی 
نداشتم. فکر می کنم خیلی ها این طور بودند. شاید چون گمنامیش 
را بیشــتر دوست داشت. وقتی به ترامپ اخطار و قول داد داعش 
را کمتر از ســه ماه نابود کند و به گفته اش عمل کرد، خیلی برایم 
عزیز شد.برکت خون شهید یعنی این شیدایی و شوری که در مردم 
بود. همه خودشان را به آب وآتش می زدند تا کاری انجام دهند و 
آرام بگیرند. شوخی نیست؛ یک مرد 4۰ سال از عمرش را بدون 
هیچ منتّی بجنگد تا امنیت مردم تأمین شود. مردم خوبی و خدمت 
خالصانه را خوب می فهمند. بهترین تشــکر از سردار حمایت از 
رهبر است؛ تشییع پیکر و این کارهای کوچک ما چیزی جز ادای 

وظیفه و احترام نیست.     
  معصومه زارعی 

سردار دلها، چگونه باور کنیم رفتنت را
یادداشت



ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور

بنیانگذار روزنامه دریا
زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

رسول الله )ص( : خوشا بحال آنکس که زیادی مال خود را ببخشد و از سخن گفتن زیاد خودداری کند. 
)روضه بحار، ج 1، ص 175 (
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اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.
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سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

نمایندگي استانها:

جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    امیرحسین حائری زاده             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر     سیدحسین جعفری             09177746020

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

امدادرســانی در جاسک رضایت بخش    اگرچه 
اما شهرســتان بشــاگرد علی الخصوص گافر و 
پارامون به امداد بیشــتری نیازمند است چراکه 
تمامی مسیرهای مواصلاتی به این منطقه محروم 
یاری  مسدود است و مردم همچنان چشم انتظار 

مسؤولانند. 
  به گزارش فارس، اگرچه آسمان هرمزگان صاف و 
آفتاب بهاری در حال تابش بر این سرزمین است اما 
هنوز خانه و زندگی مردم به ویژه در مناطق شرق این 
استان متأثر از سیل روزهای اخیر است. ارگان های 
امدادی از جملــه 3 بالگرد جمعیــت هلال احمر، 
نیروی دریایی سپاه و نیروی دریایی ارتش در حال 
خدمات رسانی به مردم شــرق هرمزگان هستند اما 
عمق خسارت ها بالاســت و انتظار می رود مردم و 
مسؤولان اقلام امدادی بیشتری به این مناطق گسیل 

کنند.
  اقلام مورد نیاز مردم مناطق سیل زده از جمله لوازم 
گرمایشی، پتو، نان، خرما، تن ماهی، لوازم بهداشتی 
و دارو شناســایی و به منطقه ارسال شده است و ۶ 
محموله دیگر نیز در راه رسیدن به جاسک و بشاگرد 
است. اگرچه امدادرسانی در جاسک رضایت بخش 
اما شهرستان بشاگرد علی الخصوص گافر و پارامون 
به امداد بیشتری نیازمند است چراکه تمامی مسیرهای 
مواصلاتی به این منطقه محروم مسدود است و مردم 
همچنان چشم انتظار یاری مسؤولانند.البته امروز یک 
بالگرد سپاه به گافر اعزام شد و اقلام امدادی را به این 
منطقه رساند اما گستردگی گافر و پراکندگی روستاها 
طلب می کند امداد و کمک های مردمی بیشــتری به 

سمت و سوی این منطقه ارسال شود.
  3۰۰ پاسدار نیز از چند روز پیش در منطقه جاسک 
در حال خدمت رســانی به مردم هستند و نیروهای 
بیشتری راهی مناطق روســتایی جاسک می شوند 
تا به مردم در این زمینه کمک کنند. ســردار علیرضا 
تنگسیری فرمانده نیروی دریای سپاه به همراه سردار 
اباذر سالاری فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان 
جاسک و بشاگرد بازدید کردند که این موضوع شادی 

مردم منطقه و سیل زدگان را به همراه داشت.
  راه ارتباطــی ۱8 روســتای بخش گافر و 

پارامون بسته است
  حجت الاسلام حســین غلامی اظهار کرد: راه 18 
روســتای منطقه گافر و پارامون از توابع شهرستان 
بشاگرد اکنون بســته است و به خودروهای سنگین 
بیشــتری برای گشودن این راه نیاز است.وی با بیان 
این که طغیان رودخانه جگین بیشترین خسارات به 
بخش گافر و پارامون در بشــاگرد وارد کرده است، 
گفت: مردم روســتاهای گافر به مواد غذایی و اقلام 
امدادی نظیر چادر، پتو، لوازم گرمایشــی، آب، آرد، 

نان، تن ماهی، روغــن و برنج نیاز دارند و باید این 
اقلام سریع تر به دست آنان برسد.امام جمعه بشاگرد 
اضافه کرد: هنوز اقلام غذایی به 15 روستای گافر و 
پارامون نرسیده است و 1۷ روستا نیز هنوز برق ندارد 

اما ارتباط تلفن برقرار است.
  حجت الاسلام حسین غلامی گفت: منطقه بشاگرد، 
کوهستانی است و از آن جا که سیل بسیاری از زندگی 
مردم را با خود برده است، لذا وسایل گرمایشی، لباس 
گرم و پتو از عمده ترین نیازهای مردم گافر و پارامون 
است که این نیازها را با فرمانده نیروی دریایی سپاه 
نیز در میان گذاشتم و اکیپ های آماده شدند تا بخشی 
از این امکانات را به مردم منطقه برسانند.وی خواستار 
اختصاص اعتبار ویژه برای بهســازی و بازســازی 
منازل مردم آســیب دیده در این سیل شد و تصریح 
کرد: دام های زیادی در اثر ســیل در این منطقه تلف 
شده اند و مردم جز همین دام ها و مزارع کشاورزی، 

راه معاش دیگری ندارند.
 راه ارتباطی گافر همچنان مسدود است

  حمید وطن  خواه اظهار داشت: تمامی جاده های منتهی 
به گافر مسدود است.وی به عدم همکاری راهداری 
شهرستان بشاگرد با مسؤولان بخش گافر اشاره کرد 
و افزود: این منطقه سیل زده جهت بازگشایی راه ها به 
چند دستگاه لودر نیاز دارد که مسؤولان راهداری با 

ما در این خصوص همکاری ندارند.
  دهیار روســتای درنگ مدوی بخش گافر بشاگرد 
گفت: لوله مرکزی آب که از رودخانه جگین می گذرد 
را سیل با خود برده است و این اتفاق سال هاست رخ 
می دهد و فکری اساسی در این خصوص نمی شود و 
اداره آب شهرستان به ازای پولی که از مردم می گیرد 

خدمات ارائه نمی دهد.
وطن خواه افزود: بخشی از منازل مردم را آب گرفته 
اســت و تنها نیروهای جهادی به کمک روستائیان 
آمده اند.وی تصریح کرد: مشــکل عمــده مردم این 
روستا کمبود مواد غذایی است و شاید تنها فقط یک 

کیلو آرد در این روستا موجود باشد.
  9 روستای جاسک به »جزیره « تبدیل شده  

است
محمد رادمهر اظهار داشت: مهمترین نیاز مردم در این 
شــرایط، اقلام و لوازم منزل است چراکه بسیاری از 
مایحتاج زندگی مردم را سیل از بین برده است.وی 
با بیان اینکه منازل روستائیان به بازسازی نیاز دارد، 
افزود: هنوز تعدادی از روستاها آب و برق ندارند و 
تاکنون تنها برق ۲۰ روستا وصل شده است.فرماندار 
شهرستان جاسک گفت: تلفن و اینترنت در بیشترین 
روستاها وصل اســت که امیدواریم تا یکی دو روز 

آینده این مشکل به طور کلی رفع شود.
 رادمهر افزود: 9 روستای شهرستان جاسک جزیره ای 

شده اند و راه ارتباطی با آنها کاملأ قطع است.
وی ادامه داد: این روستاها بایستی ساماندهی شوند 
و باید به طور کامل جابجا شوند چراکه مطالبه خود 
مردم است که نیاز اســت کار کارشناسی و فنی در 
این زمینه صورت بگیــرد و مکانی جدید برای آنها 
جانمایی تا بتوانیم به طور دائم این روستاها را به جای 

دیگری منتقل کنیم.
  فرماندار جاســک به امدادرسانی ایده آل از سوی 
ســتاد بحران استان، ســپاه، ارتش و جمعیت هلال 
احمر اشاره کرد و افزود: مناطق صعب العبور توسط 

بالگردهای نظامی و هلال احمر امدادرسانی شد.

  راه ارتباطی روستای سدیج بازگشایی شد
رضا مدرس اظهار داشت: تا پایان امروز ۲۰ روستای 
شرق جاسک برق رسانی شد و در پی رفع مشکلات 
روســتاهای دیگر شــرق هرمزگان که گرفتار سیل 
شده اند نیز هستیم. وی افزود: راه ارتباطی به صورت 
موقت تا روستای سدیج باز است و از طریق اجرای 
پل موقت مسیر لیردف تا زرآباد سیستان و بلوچستان 

وصل شد.
  معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان 
گفت: مشکلات زیرساخت در منطقه حل شده است 
و تلفن همراه در مسیر اصلی برقرار و مشکلی در این 
خصوص نداریم و ارتباطات به طور کامل در جریان 
است.مدرس ادامه داد: امدادرسانی به روستاهایی که 
راه ارتباطی وجود دارد در حال انجام است و سپاه و 

ارتش نیز وارد این روستاها شده اند.
وی با اشاره به بازگشایی راه ارتباطی روستای سدیج 
اضافه کرد: مرکز بحران ســدیج است که با توجه به 
بازگشایی مسیر ارتباطی آن، اقلام های امدادی به این 
منطقه ارسال شــد و تیم های جهادی در این روستا 
مستقر هستند.معاون امور عمرانی استانداری هرمزگان 
در ادامه عنوان داشــت: ۷ سورتی پرواز به روستای 
صعب العبور شمال جاسک جهت ارسال اقلام مورد 
نیاز مردم به این مناطق اعزام شــد و یک پرواز هم 

اقلام امدادی را به گافر بشاگرد برد.
  پوشش تلفن همراه در همه مناطق سیل زده 

هرمزگان برقرار شد
امیر یگانه اظهار کرد: پوشش ارتباطات تلفن همراه در 
تمامی مناطق سیل زده شرق هرمزگان از ساعتی پیش 

به حالت نرمال رسیده است.
وی که در منطقه سیل زده لیردف حضور دارد، افزود: با 
تلاش شبانه روزی اکیپ های عملیاتی مخابرات منطقه 
هرمزگان و همچنین اکیپ های شرکت زیرساخت، از 
8 ایســتگاه باقیمانده در شرقی ترین نقطه هرمزگان 
در لیردف و رأس المیدان نیز وصل شــد و اکنون در 
سراسر مناطق سیل زده پوشش ارتباطی شبکه همراه 

برقرار است.
 مدیر مخابرات منطقه هرمزگان با بیان این که پایداری 
شبکه همراه در شرق هرمزگان در زمان وقوع سیل 
در بیش از 9۰ درصد نقاط سیل زده را شاهد بودیم، 
خاطرنشان کرد: قطعی های پراکنده ای ناشی از قطع 
برق و قطع فیبر نوری وجود داشت که آنها نیز به طور 
کامل رفع شــد و اکنون ارتباطات در تمامی مناطق 

سیل زده شرق هرمزگان برقرار است.
یگانه تصریح کــرد: آمادگی خود را بــرای اعزام 
اکیپ های عملیاتی به اســتان سیستان و بلوچستان 
اعلام کرده ایم تا در صورت نیاز به مناطق ســیل زده 

جنوب سیستان و بلوچستان اعزام شوند.

  طی نوشته قبل همانگونه که بیان داشتیم محلات دارای فرصت هایی 
هســتند که قابلیت اســتفاده چند منظوره را دارند کــه یکی از این 
ظرفیت های پیش رو مدارس می باشــد. مدارسی که نخستین مکانی 
 است که دانش آموزان به شکل ویژه و خاص وارد اجتماع شده و تلاش 
می کنند نقش اجتماعی خود را محقق ســازند. ما باید تلاش کنیم تا 
بتوانیم از مدارس که اکثر آنها نیمی از روز و تمام شــب مورد استفاده 
واقع نمی شــوند را در قالب موضوعات فرهنگی و اجتماعی استفاده 
 کرده و آموزش هایی را در زمینه های غیردرســی به والدین و فرزندان 

ارائه دهیم.
تحقق این امر مستلزم همکاری و تعامل متقابل نهادهای ذیربط بویژه آموزش 
و پروش و مدیران مدارس با نهادها و تشکل های مردمی محلات می باشد.
که با نگاهی کارشناسانی شده و با استفاده از تجارب اقدامات مشابهی که در 

خارج از کشور و در داخل کشور با این مضمون  انجام شده استفاده کرد.
با توجه به پیچیدگی بافت کالبدی محلات و کمبود فضای لازم و نبود مکان و 
فضای مناسب جهت ایجاد نشست های مردمی و محلی ، مدارس می توانند 
مکانی مناسب جهت این چنین گرد همایی هایی باشند.امیدوارم که بتوانیم  در 
راستای اهداف تعالی بخشی به محلات حاشیه نشنین درهای مدارس محلات  
را به روی تمامی افراد محله بگشاییم.فضای کالبدی تنها بخشی از نیازهای 
تحقــق این امر بوده و بخش دیگر آن هماهنگی با آموزش و پرورش جهت 
تجهیز مدارس و نیروی انسانی است تا در ساعات غیردرسی از این فضاها 

برای گردهمایی وآموزش های فرهنگی استفاده شود.
گونه ای از روش بهره برداری از مدارس اجتماع محور به نحوی است که در 
ساعات غیر درسی از حیاط و فضای مدارس که بسیار بزرگ هستند استفاده 
شود. در اینجا به برخی از مواردی که می توان با همکاری مدارس در مدارس 

محقق کرداشاره می کنیم:
* اســتفاده از زمین ورزشی مدرســه به منظور آموزش، توانمندسازی و 

کارآفرینی برای ساکنین محله در طول سال و به صورت رایگان 
* مشــارکت در کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی در محله، شناسایی و 
کمک به گروه های آســیب پذیر محله، مدیریت و ساماندهی امور مربوط به 
مدیریت بحران در مقیاس محلی و سازماندهی و مشارکت شهروندان دراین 

زمینه، مشارکت و همکاری در آموزش و افزایش سطح آگاهی شهروندان 
* این مدارس با هدف اجتماع سازی محلی و ارتقاء فرهنگی ساکنین و بالا 
بردن سطح مشارکت مردم، بالا بردن ارتباط مردم با مجموعه مدیران شهری، 
ایجاد و تقویت اتحاد و همدلی و استفاده حداکثری از ظرفیت ها و پتانسیل های 
محلی و مردمی با ارائه خدمات به گروه های مختلف کودکان، زنان، جوانان، 
نوجوانان، ســالمندان و...و افزایش فعالیت های مختلف فرهنگی، اجتماعی، 

رفاهی مربوط به رده های سنی و جنسی ساکنین محله باشند.
 محمد حسین عابدی 
کارشناس ارشد جامعه شناسی

دفتر تسهیلگری آیت الله غفاری و فرودگاه قدیم 

دیده شدن یا نادیده گرفته شدن 
محلات فرسوده و حاشیه نشین

لزوم استفاده بهینه 
از مدارس محلات حاشیه ای

یادداشت

چشمان خسته »گافر« در انتظار یاری مسؤولان

  بارندگی چند روز گذشــته در استان هرمزگان باعث 
سیلابی شدن بسیاری از روردخانه های کوچک و بزرگ 
و همچنین آبگیری معابر شهری شد. البته از یک هفته 
قبل اداره هواشناسی و ستاد بحران استان اطلاعیه های 
متعددی را صادر کردند و هشــدارهای لازم را به هم 

دادند.
 جمعه با اوج بارش ها با خبر شدیم که 4 نفر از کوهنوردان 
که از خارج اســتان آمده اند اقــدام به پیماش در کوه های 
اطراف شهر فین نموده اند و با سیلابی شدن رودخانه ها در 
کوه ها ماندگار شده اند و از جمعیت هلال احمر درخواست 
نجات کرده اند. این چهار دره نورد بدون توجه به وضعیت 
آب و هوایی منطقه وارد مسیر دره ناشناخته ای شدند که با 
بارش های شــدید و بالا آمدن آب رودخانه گرفتار شدند. 
پس از 4 روز تلاش بی وقفه امدادگران هلال احمر و هیئت 
کوهنوردی و محلی های منطقه توانستند کوهنوردان را سالم 

پیدا کرده و از منطقه خارج کنند.
  با شنیدن این خبر به ســراغ مسعود محمدی مسئول این 

عملیات رفتیم تا با جزئیات بیشتر این عملیات آشنا شویم.
محمدی نجاتگر و امدادگر داوطلب جمعیت هلال احمراست، 
شــغل اصلی وی  آتش نشان اســت، مربی امداد و نجات 
کوهســتان در هلال احمر است و از ســال 81 با جمعیت 
هلال احمــر همکاری می کند .همچنین مســئول کارگروه 
جســتجو و نجات هیئت کوهنوردی است.این امدادگر در 
زمینه همکاری جمعیت هلال احمر و تیم کوهنوردی در ابتدا 
بیان کرد: با ارتباط خوبی  که بین هیئت کوهنوردی استان و 
جمعیت هلال احمر  هرمزگان وجود دارد، در عملیات های 
امداد کوهستان اعضای تیم کوهنورد کمک های زیادی برای 
نجات افراد  انجام می دهند و خودشــان داوطلبانه حاضر 
می شــوند و چــه در لباس هلال احمر یا پوشــش هیئت 

کوهنوردی هیچ  فرقی ندارد مهم خدمت رسانی است. 
  محمدی در خصــوص حادثه کوهنــوردان درروزهای 
بارانی می گوید: روز شنبه بعد از درگیری سیل و بارندگی 
ساعت 11 صبح با من  تماس گرفتند که چند نفر با جمعیت 
هلال احمــر ارتباط برقرار کرده اند و اعلام کردند که در کوه 
هستند و در نقطه ای مانده اند که سیلابی شده و نمی توانند 
از رودخانه رد بشوند و یک نقطه جی پی اس ارسال کرده اند 

و چند شماره تلفن.
  محمدی در ادامه افزود: چون در آن لحظه به دلیل شرایط 
جوی امکان پرواز بالگرد وجود نداشت، به کوهنوردان پاسخ 
دادند که به دلیل شــرایط جوی در حال حاضر امکان بلند 
شدن هلی کوپتر نیست .کوهنوردان در همان نقطه ماندند به 
این نیت که تنها راه نجاتشان  می تواند بالگرد باشد .شرایط 
جســمانی کوهنوردان خوب  بود و آذوقه به اندازه سه روز 
همراه خود داشتند.  ولی ما در بندرعباس یک تیم تشکیل 
دادیم، تیم امداد آماده  شد جمعیت هلال احمر دستورات لازم 
برای اعزام تیم امداد کوهستانش را صادر کرد و مدیرعامل و 

بقیه مدیران و معاونان عملیات را رصد می کردند.
  مســئول عملیات امداد و  نجات بیــان کرد: در همان اول 
صبح دســتور پرواز بالگرد صادر شد، تصمیم بر آن شد تا  
یک تیم هیئت کوهنوردی زمینی حرکت کند و تیم واکنش 
ســری هلال احمر از طریق بالگرد حرکت کند. تا پای هلی 
کوپتر هم رفتیم و دقیقا قبل از حرکت دستور دادند به دلیل 
بارش هایی که در منطقه جاســک و چابهار صورت گرفته 
اولویت های اعزام بالگرد بر اساس تعداد افراد درگیر در یک 
حادثه است اگر آنجا 1۰۰ نفر درگیر باشد خوب اولویت با 
آن مکان است. حرکت ما با بالگرد لغو شد، و قرار شد ما به 
صورت زمینی به سمت کوهنوردان در منطقه فین برویم. در 
چنین وضعیتی باز هم مسئولین هلال احمر در حال رایزنی 

و پیگیری ارســال بالگرد بودند.تیم متشــکل از بچه های 
هلال احمر در واقع یک تیم امدادی از تیم واکنش سری هلال 
احمر و یک تیم از امداد کوهســتان هیئت کوهنوردی با دو 
ماشــین به منطقه اعزام شدند، به منطقه فین رفتیم و شرایط 
آب را بررســی کردیم،  در آنجا تصمیم گرفتیم که از کدام 

منطقه وارد بشویم. 
  مسعود محمدی در خصوص نقطه دقیق حضور کوهنوردان 
گفت: ما از طرف دیگر با شهردار رویدر هم در ارتباط بودیم 
وایشان  یک تیم 3نفره اعزام کرده بودند .از سمت روستای 
مهدی آباد رویدر که روستایی در نزدیکی آن منطقه بود. ولی 
چون مرز بین رویدر و فین بود ما می توانستیم از دو مسیر 
اقدام کنیم. نقطه ای که کوهنوردان حضور داشتند 4۰ دقیقه 

بعد از خود شهر فین بود.
  محمدی می گوید عملیات ما آغاز شده بود ما وارد منطقه 
شــدیم چند بار به آب زدیم ولی امکانش وجود نداشــت. 
حدود ســاعت یک ظهر بود که بالگــرد به منطقه در حال 
جستجو اعزام شد.ولی چون بالگرد باید قبل از غروب آفتاب 
به آشیانه اش برگردد. توانستیم حدود یک ربع تا بیست دقیقه 
روی منطقه دور بزنیم .آمــدن بالگرد به ما کمک کرد تا با 
ایجاد صدای بالگرد کوهنوردان از دره به سمت بالا بیایند و 
ایــن احتمال را بدهند که برای نجات آن ها رفته اند. از دره 
بیرون آمدند و تلفن هایشان دسترس شد و تماس گرفتند و 
اعلام کردند که شرایط ما خوب است . هلی کوپتر را دیدیم، 
دست تکان دادیم ولی ما متوجه نشدیم چون آن ها در عمق 

دره بودند.
  نجاتگر هلال احمر مــی گوید: کوهنوردان با تماس با ما 
شرایط خودشــون را اعلام کردند و گفتند منتظر هستیم که 
حجم آب کم بشود تابتوانیم از رودخانه رد بشویم .اطلاعی 

که ما داشــتیم گفته بودند که کوهنوردان از روز چهارشنبه 
آمدند در منطقه ولی متوجه شدیم که از روز پنج شنبه وارد 
این منطقه شده اند و بر این اساس که گمان بر این بود که از 
روز چهارشنبه وارد کوهستان شده اند و چند روز در منطقه 
باشند، احتمال ریسکشــان می رود بالا و در واقع احتمال 
اینکه مصدومیت داشته باشند و یا مصدوم بشوند وجود دارد 

و باید خودمان را سریع تر به آن ها برسانیم.
  محمدی می گوید محلی ها خوب منطقه را می شــناختند 
و از ســاعات اولیه عملیات همراه ما بودند  با تماســی که 
کوهنوردان با ما گرفتند محل دقیق آن ها را مشخص کردیم، 
با تیم رویدر هماهنگی های لازم انجام شد و نقطه دقیق را به 
آن ها اطلاع دادیم. در این منطقه فقط یک جا وجود دارد که 
می توان اسکان داشت. محلی ها کاملًا اشراف داشتند به آن 

منطقه و باعث شد تا زودتر به آن منطقه برسیم.
  مســئول عملیات امداد و نجات افزود: شــب اول تصمیم 
گرفتیم به دلیل ریســکی که پیمایش شبانه در کوه دارد در 
منطقه فین تیم را در حالت تعلیق در بیاوریم، تا تیم حرکت 
نکند و فردا صبح تصمیم بگیریم اگر تیم رویدر به کوهنوردان  
رسید، بعد از آن چه تصمیمی بگیریم.ساعت ۶:3۰ صبح با ما  
تماس گرفتند و گفتند که تیم رویدر که تیم سه نفره هستند به 
کوهنوردان رسیده ، بسیار از این موضوع خوشحال شدیم و 

کوهنوردان در سلامت کامل هستند. 
  در ادامه عملیات باید کوهنوردان و تیمی که به آنان رسیده 
را از رودخانه رد کنیم.ما باید از جناحی دیگر واردبشــویم.

رودخانه در مســیرمان بود و یک معدن، با هماهنگی که با 
شهرداری فین انجام شد، با ماشــین آلات کارگاهی راه را 
برای ما باز کردند تا بتوانیم از رودخانه رد بشویم. بالاخره از 
رودخانه رد شدیم و وارد روستایی شدیم به نام گل اندام و 

درآخرین تماسی که با ما داشتند، گفتند که تانیم ساعت دیگر 
به روستای گل اندام میرسیم و ما پیمایش را متوقف کردیم 
و در همان روستا منتظر ماندیم تا بیایند و بتوانیم با هم از آن 

رودخانه رد بشویم.
  محمدی در ادامه گفت: بالاخره افراد به ما رســیدند بعد از 
پیمایش فراوان، و ۲ روز ماندن در کوهستان همگی آنها در 
صحت و ســلامت کامل بودند و باعث خوشحالی تمام تیم 
شــد. ما متوجه شدیم به جزآن  4 نفر کوهنورد، ۷ نفر دیگر 
از محلی ها که دو تیم 3 نفره ویک تیم 1 نفره برای کمک به 
کوه رفته بودند که ما از این افراد اطلاعی نداشتیم. افراد محلی 
از روستای دشت، مهدی آباد روستای گل اندام توانستند در 
ابتدا به کوهنوردان برسند. ما نمی دانستیم که این تعداد افراد 
محلی برای کمک و امداد رفته اند. محلی ها در این عملیات 

بسیار زحمت کشیدند و در تمام مراحل یاریگر ما بودند. 
  نجاتگر هلال احمر بیان کرد: بعد از آن همگی توانستیم با 
لودری که ماشــین ما را بوکسل کرد از رودخانه رد بشویم. 
چون حجم آب خیلی زیاد بود. برگشــتیم و به منطقه فین 
رســیدیم. چهار نفری که مفقود شــده بودنــد، دچارهیچ 
آسیب دیدگی نبودند و این باعث خوشحالی تیم ما ومحلی ها 
بود. کوهنوردان بعد از استراحت در شهر فین به بندرعباس 

اعزام شدند تا به تهران بازگردند.
محمدی در خصوص مفقود شدن و در کوه ماندن کوهنوردان، 
اظهار داشــت: کوهنوردان پیش بینی ها را دست کم گرفته 
بودند فکر می کردند بارش کم باشــد و آشنایی نداشتند با 
بارندگی منطقه و خطای آن هــا این بوده که با پیش بینی 

غیرصحیح به منطقه آمده بودند.
  محمدی مربی امداد و نجات کوهستان در زمینه عملیات های 
امدادی کوهستان می گوید: موردی که ما در انجام عملیات 
بســیار با آن روبرو می شویم و یکی از مشکلات ما است، 
در زمینه بالگرد است، جمعیت هلال احمر یک بالگرد  دارد 
و در بســیاری موارد بالگرد هلال احمر ماموریت است به 
استان های دیگر و یا در حال عملیات خود در استان است.

ما بخواهیم بالگرد از ارگان های دیگر بگیریم یک مقدار دیر 
به ما اعتماد می کنند و وقتی که هماهنگی انجام می شود دیر 

شده است و زمان ما کم است.
  وی همچنین افزود: ما  شرایط را بهتر درک می کنیم چون 
در آن موقعیت بوده ایم و فقط بالگرد در آن شرایط می تواند 
در کوهستان باشــد ولی مسئولی که در آن اداره است گاهاً 
شرایط را نمی داند و انتقال یک مسدوم در کوهستان می تواند 
حوادث بعدی را به دنبال داشــته باشــد. برا ی انتقال یک 
مصدوم که نتواند راه برود، باید حداقل ســی نفر نیرو داشته 
باشیم تا بتوانیم آن را انتقال بدهیم و زمان دو ساعت تبدیل 
می شود به ۷ یا 8 ساعت و حادثه های بعدی را هم به دنبال 
خواهد داشت.  مورد بعدی تجهیزاتی که بچه های کوهنوردی 
استفاده می کنند، تجهیزات به صورت شخصی است و هزینه 
های آن بســیار زیاد اســت یک کفش کوهنوردی یک یا 
دو میلیون است. کوله پشــتی کوهنوردی دو یا سه میلیون 
قیمت آن است. تمام تجهیزات فردی است و هیچ بودجه و 
متولی درواقع در بحث کوهستان در استان نداریم، جمعیت 
هلال احمر و هیئت کوهنوردی ساختارشان به شکلی نیست 
کــه بتوانند این هزینه ها را قبول کنند و بپذیرند. محمدی در 
پایان افزود: جمعیت هلال احمر تا جایی که در توان داشته 
باشد تجهیزات خود را در اختیار امدادگران قرار می دهد، اما 
در واقع نمی تواند به تعدادزیاد از این تجهیزات خریداری کند.
باید در واقع یک ارگان، سازمان، نهادی متولی امداد و نجات 
کوهستان بشــود تا بتواند این هزینه ها و بودجه ها در آن 

دیده شود.
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